
معاون وزیر دفاع گفت: امروز حرف اول را در 
بحث های جنگ و دفاع بحث هزینه ها می زنند، 
م�ا با بومی ک�ردن مراح�ل طراحی ت�ا تولید، 
توانسته ایم یک اس�تقلال به معنای واقعی در 

حوزه دفاعی برای خودمان ایجاد کنیم.
به گزارش ایس��نا، امیر س��رتیپ ش��اهرخ شهرام 
درباره تاثیرات  رونمایی از س��امانه های موشکی ضد 
بالس��تیک آرمان و آذرخش گف��ت: پدافند هوایی با 
اضافه شدن این دستاوردهایی که صد در صد آن ها 
از طراح��ی ت��ا تولی��د در وزارت دفاع و پش��تیبانی 
نیروهای مس��لح آماده ش��ده اس��ت و ب��ه نیروهای 
بهره بردار دارد تحمیل می ش��ود، باعث ش��ده است 
که ما تنوعی در دفاع داش��ته باش��یم از نوع جدید. 
جنگ های هیبریدی و ترکیبی یک دفاع هیبریدی و 

ترکیبی را نیاز دارد.
به استقلال واقعی در حوزه دفاعی رسیده ایم

وی یادآور شد: زمان هشت سال دفاع مقدس اگر 
دسته ای از هواپیماهای جنگی رژیم بعثی به سمت 
کش��ور ما حمله می کردند، ب��ه راحتی اگر مأموریت 
نقطه اول شان را نمی توانستند انجام بدهند، به نقطه 
دوم و سوم می رفتند، امروز این اتفاق نخواهد افتاد؛ 
چراکه ما ترکیبی از س��امانه ها را داریم و دش��من را 
ب��ه هزینه می اندازیم به این مفه��وم که باید از انواع 
تهدیدها و جنگنده های خاص برای یک نقطه خاص 
اس��تفاده کند، دیگر با ی��ک جنگنده نمی تواند چند 
نقطه را پش��ت س��ر هم مورد هدف قرار بدهد. این 
یک��ی از بزرگ ترین ویژگی های اس��تفاده از ترکیبی 
از جن��گ افزارها اس��ت، جنگ افزاری ک��ه امروز ما 
تولید کرده ایم و به نیروها ارائه کرده ایم، زیرس��اخت 
آن از رادارهای آرایه فازی اس��تفاده شد، رادارهایی 
که ما در ب��اور ۳۰۰ در ۷۳ المان های ۷ هزار المانه 
را تولی��د کرده ای��م از آن، یعنی ای��ن ۷ هزار المان، 
یعنی ۷ هزار چشم، یعنی ۷ هزار رادار، یعنی ۷ هزار 
فرستنده، ۷ هزار گیرنده، که این ها را باید با همدیگر 
کالیبره کنیم، دقیقاً همگی یک نقطه را در یک فضا 
بتوانند ببینند و به درستی بتوانند ببینند، ردگیری 
و شناس��ایی کنند. وقتی ما آن س��د را داریم، تولید 
کردن یک به اصطلاح س��امانه ای ک��ه بتواند ارتفاع 
متوس��ط و پایی��ن ما را با آن فن��اوری جواب بدهد، 
کار خیلی س��ختی نبوده است، اما پدافند هوایی ما 
را به جایی رسانده است که بتواند ارزانتر دفاع کند، 
یعن��ی ما وقتی که می خواهیم برعلیه یک موش��ک 
بالستیک، یک موشک ضد بالستیک بزنیم، می توانیم 
یک موشک باور ۳۷۳ بزنیم، اما با این سامانه ارزانتر 
می زنیم بالس��تیک را و این هزین��ه جنگ و هزینه 

دف��اع را برای ما کاهش می ده��د و هزینه جنگ را 
برای دش��من افزایش می دهد. امروز حرف اول را در 
بحث های جنگ و دفاع بح��ث هزینه ها می زنند، ما 
با بومی کردن مراحل طراحی تا تولید، توانس��ته ایم 
یک اس��تقلال به معنای واقعی در حوزه دفاعی برای 

خودمان ایجاد کنیم.
»آرم�ان« در کمت�ر از ۳ دقیق�ه می تواند در 

حالت رزمی صد در صد قرار بگیرد
وی درباره »آرمان« خاطرنشان کرد: این سامانه به 
لحاظ تحرک بسیار بالای آن که در کمتر از ۳ دقیقه 
می تواند در حالت رزمی صد در صد قرار بگیرد و در 
همان ۳ دقیق��ه می تواند نقطه خودش را ترک کند 
البته کمتر از ۳ دقیقه می تواند نقطه خودش را ترک 
کند و محل دیگری را برای اس��تقرار پیدا کند، یک 
چابکی بس��یار بالایی را در توان رزم دفاعی کشور ما 
ایجاد کرده اس��ت و همچنین ترکیبی از سلاح هایی 
که این سامانه استفاده می کند، موشک هایی با انواع 
بردها، یعنی خ��ودش می تواند از خودش دفاع کند. 
ببینید ما مثلًا س��امانه مث��ل هایگ را داریم که این 
س��امانه باید حتماً یکسری سلاح سامانه اطراف این 
سایت بمانند، گسترش پیدا کنند که از خود سایت 
حمایت و دفاع کنند، اما این سامانه علاوه بر اینکه آن 
چیدمان و آن تعداد تکرر سامانه ها را در سامانه های 
قدیم ندارد، فقط یک س��لاح س��امانه اس��ت، یعنی 
فقط یک دستگاه شما روی زمین می بینید، این هم 
موبایل است، اصطلاحاً متحرک است، هم با سرعت 
عملیاتی می ش��ود و هم اینکه تنوعی از سامانه های 
موش��کی روی آن نص��ب می ش��ود ک��ه می تواند از 
خ��ودش دف��اع کن��د و از نقطه س��رزمینی اش. به 
علاوه در ستون هایی که برای مناطق عملیاتی اعزام 
می ش��ود، این ها می توانند در لابه لای ستون ها  قرار 
بگیرند و در لحظه ای که بخواهد به س��تون حمله ای 
شود، در کمترین زمان مستقر می شوند و می توانند 
از ستون هم دفاع کنند، ما تاکنون چنین سامانه ای 
نداش��ته ایم که در تحرک بتوانند س��تون های ما از 
آنه��ا حمایت و دفاع کنند و بالاخ��ره چابکی، ارزان 

تمام ش��دن، لبه فن��اوری و ضد بالس��تیک بودن از 
ویژگی های خاص این سامانه است.

ب�ا هم�ان اولی�ن تس�ت توانس�تیم بهترین 
راندمان را بگیریم

معاون وزیر دفاع درباره تفاوت »آرمان« و »هایک« 
گفت: خیلی متفاوت است سامانه شلمچه یا سامانه 
مرصاد که نسخه پیشرفته تر هایک است، آن سامانه 
کاملًا بومی شده است، تعداد زیرسامانه هایش کمتر 
ش��ده است، اما یک سامانه نش��ده است، یعنی یک 
دس��تگاه، یک ماشین نشده است، باز هم تعدادشان 
مثلًا سه تا چهارتا س��امانه است باید کنار بایستند، 
ب��ا کابل باید با همدیگر ارتباط برقرار پیدا کنند، اما 
این س��امانه که در فیلم ملاحظه فرمودید، در زمان 
عملیاتی ش��دن ش��ما یک نفر اپراتور در اطراف این 
س��امانه ندیدید، تم��ام این س��امانه در داخل خود 
س��امانه یعنی اپراتورها داخل خود س��امانه هستند، 
فرمانده کنترل داخل خود س��امانه اس��ت، شلیک، 
کنت��رل، هدای��ت، همه چی��ز داخل س��امانه انجام 
می ش��ود، با تعداد کمی از اپراتوره��ا. این اپراتورها 
ه��م توانای��ی عملیات��ی دارن��د و ه��م توانایی فنی 
دارند، چراکه از زمان طراحی این سیس��تم در دفاتر 
طراحی مش��ترک نیروی بهره بردار، ش��انه به شانه، 
نی��روی متخصص فنی در وزارت دفاع، قرار داش��ته 
اس��ت، برحسب س��ند و اعلام نیازی که آن ها اعلام 
کرده ان��د که ما همچنین س��لاحی ب��رای همچنین 
تهدی��دی می خواهیم، نیروهای صنعتی وزارت دفاع 
این را تولید کردهاند و امروز کار مش��ترکی اس��ت 
ک��ه به معنای واقع��ی، به آن ایم��ان و اعتقاد دارند 
و در تمام تس��ت و اولین تس��تی که این سامانه در 
می��دان تیر انجام داد، با برخورد یک موش��ک تنها، 
اصابت صد در صدی داش��ته ایم که کم سابقه بوده 
است، ، ما داشته ایم سامانه های دیگر را در تست های 
اول بالاخره خطاهایی داش��ت، اما اینجا رسیده ایم 
به جایی که با همان اولین تس��ت توانستیم بهترین 

راندمان را بگیریم.
قابلیت صادرات »آرمان« و »آذرخش«

وی درب��اره قابلیت ص��ادرات این س��امانه ها هم 
اظه��ار کرد: صد در صد، ببینید س��امانه هایی که ما 
تولید می کنیم، به واس��طه نیازی است که کشور ما 
و اقلیم کش��ور ما به آن نیاز دارد، قطعاً اگر کشوری 
از م��ا بخواهد یک همچنین س��امانه ای باید برای ما 
تعریف کند که به چه قابلیت هایی این س��امانه نیاز 
دارد. قابلیت های بسیار زیادی دارد، ما بخش بسیار 
جزئی از آن را خدمت ش��ما عرض کردیم که در حد 

رسانه ای باشد.

ناص�ر کنعان�ی با اش�اره ب�ه اقت�دار دریایی 
جمهوری اس�لامی ایران گف�ت: نقش ایران در 
صل�ح و امنیت منطق�ه ای و بین المللی، اکنون 
پشتوانه محکم برای دیپلماسی همسایه محور، 
مت�وازن و پوی�ای دولت اس�ت و در عین حال 
نیروی بازدارنده در مقابل چالش� گران متجاوز، 
طمعکار و بی منطقی است که سودای تعدی به 

منافع و امنیت ملی ایران و ایرانیان را دارند.
به گزارش ایس��نا، ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت 
ام��ور خارجه در دومی��ن روز از همایش ملی تبیین 
ابعاد و دس��تاوردهای ناوگروه ۸۶ نداجا که در مرکز 
همایش های  کوثر س��ازمان عقیدتی سیاسی ارتش 
برگزار ش��د، گفت: بسیار خرس��ندم که در روزهای 
فرخن��ده اعی��اد ش��عبانیه و عید چه��ل و پنجمین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی در جمع 
افتخارآفرینان غیور نیروهای مس��لح به ویژه نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اس��لامی ایران هس��تم. وی 
افزود: ملت و دولت جمهوری اس��لامی ایران همواره 
ب��ه ش��جاعت ها، دلاوری ها و دس��تاوردهای نیروی 

مسلح و به ویژه دریادلان ارتش افتخار می کنند.
کنعانی ادامه داد: ماموریت بی نظیر و موفقیت آمیز 
ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش متشکل از ناوشکن 
دنا و ناو بندر مک��ران در ماموریت ۳۶۰ درجه ای به 
دور کره زمین که حدود هشت ماه به طول انجامید، 
نقطه عطف��ی در تاریخ دریان��وردی، نیروی دریایی 
کش��ور و حض��ور مقتدرانه و به تعبی��ر رهبر معظم 
انقلاب )مدظله العالی( امنیت ساز جمهوری اسلامی 

ایران در آب های بین المللی است.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: بی شک 
انجام این ماموریت در س��ایه ایمان قلبی به لطف و 
مدد خداوند بزرگ و حاصل همت بلند، اراده راسخ، 
اعتم��اد به نفس، ق��درت طراحی دانش پیش��رفته 
نظام��ی، مدیریت کارآمد و ش��جاعت و اس��تقامت 
فرماندهان و پرسنل نیروی دریایی ارتش ایران بود.

وی افزود: همانطور ک��ه فرماندهی معظم کل قوا 
امام خامنه ای )مدظله العالی( فرمودند این کار ش��ما 

مصداق آیه شریفه »و اعدوا لهم مااستطعتم من قوه 
و من رباط الخیل« بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اس��لامی ایران علاوه بر حراس��ت و 
حفاظت از مرزهای آبی کشور، ماموریت حفاظت از 
امنیت و منافع ایران در دریاها و آب های بین المللی 
را نیز بر عهده دارد و ش��ما دریادلان با انجام چنین 
ماموریتی نش��ان دادید که نه تنها در آب های خلیج 
فارس، دریای عمان و دریای خزر بلکه در هر نقطه از 
دنیا از خلیج عدن تا دریای کارائیب آمادگی دفاعی 

از منافع ملی جمهوری اسلامی ایران را دارید.
وی ادام��ه داد: ماموریت موفق ناوگره ۸۶ در عین 
صلح جویان��ه بودن و ارس��ال پیام های دوس��تی به 
بس��یاری از کش��ورهای در طول مسیر و نیز نمایش 
توانایی و آمادگی جمهوری اسلامی ایران در کمک به 
صلح و امنیت بین المللی، در عین حال به کشورهای 
سلطه جو و زورگو نشان داد که دست اندازی و منافع 
جمهوری اسلامی ایران در هر نقطه از دنیا بی پاسخ 
نخواهد ماند و نی��روی مقتدر دریایی ارتش در کنار 
و دوش��ادوش سایر قوای مس��لح جمهوری اسلامی 
ایران، هر اقدامی را که علیه منافع ملی کشور باشد، 

بی پاسخ نخواهند گذاشت.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: آمادگی، اقتدار 
و نمایش قدرت نیروهای مسلح جمهوری اسلامی نه 
تنه��ا در عرص��ه نظامی بلکه در عرصه دیپلماس��ی، 
تولی��د کننده قدرت و ظرفی��ت ملی و موجب عزت 
و اقتدار میهن اس��لامی می شود و باز همان گونه که 

رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند: »ارزش سیاسی 
کار ش��ما از ارزش نظامی اش کمتر نبود، اگر نگوییم 
بیش��تر هم بود« وی ادام��ه داد: ارکان و مولفه ها و 
عناصر قدرت ملی وابس��ته به یکدیگرند و پیشرفت 
و تقوی��ت هر ک��دام از آنها علاوه ب��ر تاثیر در دیگر 
مولفه ها، موجب تقویت کلیت نظام و جایگاه کش��ور 

در عرصه نظام بین الملل خواهد شد.
کنعانی ادامه داد: دیپلماسی دفاعی با فعالیت ها و 
تلاش های متنوع، یکی از مهمترین ابزار دولت ها در 
راس��تای رسیدن به اهداف مطلوب بدون بهره گیری 

از نیروی قهریه نظامی است.
وی افزود: اقتدار دریایی جمهوری اسلامی ایران و 
نقش آن در صلح و امنی��ت منطقه ای و بین المللی، 
اکنون پشتوانه محکم برای دیپلماسی همسایه محور، 
متوازن و پویای دولت اس��ت و در عین حال نیروی 
بازدارنده در مقابل چالش��گران متج��اوز، طمعکار و 
بی منطقی است که سودای تعدی به منافع و امنیت 

ملی ایران و ایرانیان را دارند.
س��خنگوی وزارت امور خارجه گف��ت: هم اکنون 
وابس��تگان نظام��ی و دفاع��ی جمهوری اس��لامی 
ایران در س��فارتخانه های م��ا در تعداد قابل توجهی 
از کش��ورهای دنیا حضور داش��ته و عضو موثری از 
تیم دیپلماس��ی خارجی توسعه محور و صلح جویانه 

جمهوری اسلامی ایران به شمار می رود.  
وی تاکی��د ک��رد: وزارت ام��ور خارجه و س��فرا و 
دیپلمات های جمهوری اس��لامی ای��ران نیز با درک 
اهمیت دیپلماس��ی دفاعی همواره س��عی کردند که 
موجبات انجام ماموریت موفق فرستادگان نظامی و 

دفاعی کشور را فراهم سازند.
سخنگوی وزرارت امورخارجه ادامه داد: در همین 
راس��تا بسیار خرس��ندم که س��فرا و نمایندگی های 
سیاس��ی کشورمان در کشورهای حوزه ماموریت ناو 
گروه ۸۶ با تلاش حداکث��ری برای انجام موفق این 
ماموریت کوشیدند و زمینه ارتقای روابط دوستانه با 
کش��ورهای حوزه ماموریت خود را در حوزه دریایی 

فراهم کرده اند.

سخنگوی وزارت امور خارجه:جزئیاتی دیگر از سامانه های موشکی »آرمان« و »آذرخش«

 اقتدار دریایی ایران پشتوانه محکمی
 برای دیپلماسی متوازن و پویای دولت است

یک تحلیلگر مس�ائل سیاس�ی کشور گفت 
»امید م�ردم به تاثیرگذاری رای آن ها مس�اله 

اصلی کشور است«.
به گ��زارش ایس��نا، »عباس عبدی« در حاش��یه 
نشست خانه گفت وگوی انتخابات در دانشگاه تهران 
اظهار کرد: »اگر به خود این جلسه نگاه کنیم، جلسه 
چیزی ندارد و این آدم های این جلس��ات ذهن شان 
پُرتر از این اس��ت ک��ه حرف دیگری را بش��نود اما 
بازنشر این مطالب اهمیت دارد و از این منظر خوب 
اس��ت. البته حرف زدن بد بینی ها را هم کمی کمتر 

می کند«. 
وی درباره ش��دت رقابتی بودن انتخابات، تصریح 

کرد: »برای من مهم نیست که اصلاح طلبان لیست 
بدهند. این مس��أله نیس��ت. ف��ارغ از ای��ن ادعا که 
اصلاح طلبان لیس��ت دارند، مساله اصلی این است 

ک��ه آیا مردم امی��دی دارند که از طری��ق انتخابات 
مشکلات ش��ان حل ش��ود؟ اگر این امید وجود داده 
باشد که خوب است. من بعید می دانم بیشتر از ۳۵ 

درصد مشارکت داشته باشیم«. 
عبدی خاطرنشان کرد: »اینکه ۱۰۰۰ کاندید باشد 
یا ۱۰ هزار هیچ تاثیری ندارد. اگر ۱۰۰۰ نفر باشند 
انتخاب س��اده تر است یا پنج نفر؟ به شرطی که پنج 

نفر همه سلایق جامعه را نمایندگی کنند«.
وی در پای��ان تاکید کرد: »انتخاب��ات باید حزبی 
باش��د تا مردم به لیس��ت و برنامه ه��ای حزب رای 
 دهن��د ولی الان هیچکدام از احزاب چنین برنامه ای

ندارند«.

عبدی: مساله اصلی، لیست اصلاح طلبان نیست
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علاقه به موسیقی
در ذات آذربایجانی هاست

بندر انزلی به جمع استفاده کنندگان محصولات تجاری 
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تمدید می شوند
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امی�ر س�رتیپ نصیرزاده با اش�اره ب�ه اینکه توس�عه دریانوردی 
جمهوری اس�لامی  ایران نباید دچار توقف شود،  گفت: ناوگروه ۸۶ 
دسترس�ی جهانی را برای ایران فراهم  و اصل ویژه خواری آمریکا را 

با چالش  مواجه کرد.
به گزارش ایسنا، امیر س��رتیپ عزیز نصیرزاده جانشین رئیس ستاد کل 
نیروهای مس��لح، در همایش ملی تبیین ابعاد و دس��تاوردهای ناوگروه ۸۶ 
ارتش  جمهوری اسلامی ایران که در مرکز همایش های کوثر سازمان عقیدتی 
سیاسی ارتش برگزار شد، اظهار داشت: این افتخاری که توسط ناوگروه ۸۶ 
به دس��ت آمد را نباید هیچ گاه فراموش کنیم و با برگزاری جلسات مختلف 

باید دستاوردهای این  عملیات دریانوردی تبیین شود.
وی ب��ا بیان اینکه بر اس��اس تاریخ همواره منازعات از خش��کی به دریا 
کشیده شده اس��ت،  افزود: ایده دسترسی جهانی اقیانوسی و سرکوب رقبا 
موضوعی بود که باعث شد در جنگ جهانی دوم دو کشور آلمان و انگلیس 
برای تس��لط بر دریا با یکدیگر وارد جنگ شوند؛ انگلیس و آمریکا در سال 
۱۹۲۲ و بع��د از جنگ جهانی اول معاهده ای برای همکاری در دریا منعقد 
کردند که در جنگ دوم جهانی این  معاهده عملی شد، به نحوی  که می توان 

محاصره دریایی ژاپن را نتیجه این همکاری دانست.
امیر نصیرزاده ادامه داد: بعد از آن آمریکایی ها برای اینکه قدرت خود را 
افزایش دهند سیاست تسخیر سواحل دیگر  کشورها و حفظ سواحل خودی 
را در پیش گرفتند، سیاس��تی که همچنان آن را دنبال می کنند؛ بنابراین 

کاری  که ش��ما با اقیانوس  پیمایی انجام دادی��د اصل اول نظریه آمریکایی 
ه��ا را برای جهان خواری زیر س��ئوال بردید زیرا با ای��ن اقیانوس پیمایی، 
دسترس��ی جهانی دریایی را برای ایران فراهم س��اختید، لذا با سیاستهای 

تمدن سازی و ضد ویژه خواری ایران دست یابی به این قدرت اهمیت دارد.

وی  اضاف��ه کرد: ما از موقعیت ژئوپلیتیک بس��یار ب��ا اهمیتی برخوردار 
هستیم زیرا در نقطه بسیار استراتژیکی قرار داریم و این در حالی است که 
چنانچه کش��ور محصور در خشکی  بودیم،  نمی توانستیم  چنین کارهایی را 
انجام دهیم؛ امروز عنوان می ش��ود که ۱۵۰۰ ش��غل در دریا وجود دارد به 
همین  جهت توس��عه دریانوردی جمهوری اسلامی  ایران نباید دچار توقف 
شود و اصل دوم نظریه آمریکایی ها  که عنوان  می کند می بایست رقیب ها را 

در ساحل متوقف کنیم  باید به چالش کشیده شود.
جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح  تصریح کرد: تحقق این موضوع 
با افزایش قدرت دفاعی  میس��ر می ش��ود؛ موضوعی که ام��روز در منطقه، 
نیروهای دریایی ارتش  و سپاه آن را محقق ساختند؛ باید قدرت منطقه ای 
و فرامنطقه ای ایران در دریا به سمت اقیانوس هند توسعه یابد که برای این 

 منظور در ستاد کل برنامه هایی وجود دارد.
وی ب��ا اش��اره به اینکه در دنیا ۹ تنگه مهم وج��ود دارد که از این تعداد 
سه تنگه در منطقه  ما قرار دارد، بیان داشت: بیشتر فعالیت های اقتصادی و 
ان��رژی در منطقه ما وجود دارد، حال وقتی قدرت منطقه ای و فرامنطقه ای 
داش��ته باشیم  نمی توان از این موقعیت اس��تراتژیک  غافل شد؛ ناوگروه ۸۶ 
دسترسی جهانی را برای ایران فراهم و اصل ویژه خواری آمریکا را با چالش 
 مواجه کرد و ش��رایط را ب��رای افتخار منطق��ه ای و فرا منطقه ای  ما فراهم 
 س��اخت اما با این وجود نباید بگذاریم نه تنها  این روند متوقف ش��ود بلکه 

باید توسعه هم داشته باشد.

رهبر معظم انقلاب با تاکید بر اینکه همه باید 
در انتخابات شرکت کنند، گفتند: انتخابات رکن 
اصلی نظام جمهوری اسلامی است و راه اصلاح 

کشور انتخابات است.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، هزاران نفر از مردم 
آذربایجان شرقی در سالروز قیام تاریخی مردم تبریز 
در 2۹ بهمن س��ال ۱۳۵۶، با حضور در حسینیه امام 

خمینی )ره( با رهبر انقلاب اسلامی دیدار کردند.
رهبر معظم انقلاب در این دیدار با تقدیر و تش��کر 
از مل��ت ای��ران و تامین کنن��دگان امنی��ت به خاطر 
راهپیمایی پرش��ور 22 بهمن اظهار داشتند: در همه 
جای کش��ور مردم همت کردند و ش��ور و سرزندگی 
خود را نشان دادند. امسال مردم، سرافرازی انقلاب را  

در 22 بهمن به رخ دنیا کشیدند.
حض��رت آیت الله خامنه ای افزودن��د: همچنین از 
کس��انی که امنیت این راهپیمایی گسترده سراسری 

را تامین کردند، صمیمانه تشکر می کنم.
ایش��ان با تاکید ب��ر اینکه همه بای��د در انتخابات 
شرکت کنند، بیان داشتند: انتخابات رکن اصلی نظام 
جمهوری اس��لامی اس��ت. راه اصلاح کشور انتخابات 

است.
رهبر انقلاب با اشاره به اینکه مردم در انتخابات به 
دنبال انتخاب اصلح باشند، عنوان کردند: کسانی که 
در میدان انتخابات وارد می شوند از بددهنی و توهین 

و سیاه نمایی اجتناب کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای ادامه دادند: انتخابات در 
کش��ور ما همواره سالم و متین انجام شده این بار هم 

انشاءالله همین طور خواهد بود. 
ایش��ان یادآور شدند: اختلافات سلیقه ای و سیاسی 
نباید در وحدت ملی ملت ایران در مقابل دش��منان 

تاثیر بگذارد. 
آذربایجان مظهر غیرت، عشق، ایمان و شور و 

هیجان ایمانی و اسلامی است
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانش��ان اظهار 
داش��تند: به همه  مردم تبریز، همه  مردم آذربایجان، 
آن م��ردم عزی��ز، آن م��ردم غیور س��لام و درود می 

فرس��تم و به معنای واقعی کلم��ه آذربایجان مفهوم 
عشق و غیرت است.

حضرت آیت الله خامنه ای تصریح کردند: آذربایجان 
مظهر غیرت، مظهر عشق، مظهر ایمان، مظهر شور و 
هیجان ایمانی و اس��لامی است. این، آن چیزی است 
که ما هم در تاریخ آذربایجان و تبریز خوانده ایم، هم 
به چش��م خودمان در طول این سال های طولانی از 

دوران مبارزات تا امروز مشاهده کرده ایم.
حادثه تاریخ س�از ۲۹ بهمن ۵۶ تبریز به واقعه  

۱۹ دی قم ضریب ده ها برابری داد
ایشان در ادامه یادآورشدند: روز بیست ونهم بهمن 
۵۶ تبریز یک حادثه  تاریخ ساز بود بدون شک، حادثه  
تاریخ س��از یعنی آن حادثه ای که این جور نیست که 
ش��روع بشود و تمام بشود و رفت، نه؛ شروع می شود 
و ادام��ه پیدا می کند و گس��ترش پیدا می کند و به 

نتایج عالی می رسد تاریخ ورق می خورد.
رهب��ر معظ��م انقلاب افزودن��د: چ��ه کار کرد این 
حادث��ه؟ حادثه  تبریز به قضی��ه  و واقعه  نوزدهم دی 
قم تمام ش��ده درواقع، که رویش را دس��تگاه داشت 
می پوش��اند، ضریب ده ها براب��ری داد، حادثه  قم را 
از قم کش��اند به سرتاسر کشور، این قضیه  تبریز این 
بود. وقتی که روحیه  مقاومت و شور انقلابی و قیام به 
سرتاس��ر کشور کشانده می شود نتیجه این می شود 
که بعد از تقریباً یکس��ال حادثه  بیس��ت ودوم بهمن 
اتف��اق می افتد و ایران از این رو به آن رو می ش��ود 

تاریخ ساز یعنی این.
حض��رت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه مردم 
تبری��ز وظیفه را به هنگام ش��ناختند و به وظیفه به 
هنگام قیام کردند. اهمیت قضیه این اس��ت، گفتند: 
هر کدام از ما وظیفه ای داریم. وظیفه دولت، مجلس 
و دیگر مراکز رس��می، عزم راسخ، کار مداوم، سلامت 
در عمل، صداقت با مردم و ترجیح منافع ملی بر سود 

شخصی است. 
ایشان یادآورشدند: دشمن را ضعیف و ناتوان فرض 
نکنیم. ش��رط مهم پی��روزی، ش��ناخت توانایی های 

دشمن است اما نباید از او ترسید.

رهبر انقلاب: همه باید در انتخابات شرکت کنند
 راه اصلاح کشور انتخابات است

در دیدار هزاران نفر از مردم آذربایجان شرقی با رهبر انقلاب؛

  اجرای اول
جش��نواره  موسیقی فجر در سال ۱۳۶۴ فعالیت 
خود را با عنوان "جشنواره ملی سرود و آهنگ های 
انقلابی" آغاز کرد و به مدت ۴ سال با همین نام به 
فعالیت خود ادامه داد و سپس با عنوان "جشنواره 

موسیقی فجر" به فعالیت خود ادامه داد.
در دوره پنجم، جش��نواره برای اولین بار دارای 
لوگ��وی ویژه ش��د و نماد هایی یافت ک��ه از این 
رخداد مهم خبر می  داد اما دو س��ال بعد در سال 
۱۳۷۰ که جشنواره برای اولین بار به صورت بین  
المللی برگزار ش��د و علاوه ب��ر گروه های داخلی 
در س��بک های متنوع، چند گروه خارجی نیز در 
جش��نواره حاضر ش��دند، این رویداد موس��یقایی 

شکل گسترده تری به خود گرفت.
در آن س��ال، بیش��تر تلاش ش��د تا موس��یقی 
کش��ور های مس��لمان محور فعالی��ت  های بخش 
بین  المل��ل قرار گیرند و در همین راس��تا بخش 
"معرفی موس��یقی ملل مسلمان" شکل گرفت که 
در آن برترین چهره های موس��یقی مس��لمان در 
جهان حضور داشتند که از آن جمله استاد هابیل 
علی اف از کشور آذربایجان با آواز نصرالله ناصح  پور 

به اجرای برنامه پرداختند.
اما در س��ال ۱۳۷۶ و در سیزدهمین جشنواره 
برای اولین بار بخش های دیگری به جشنواره اضافه 
ش��د که گروه های موسیقی زنان پس از حدود دو 
دهه س��کوت توانستند در جشنواره موسیقی فجر 
به اجرای برنامه بپردازند و بخش »ویژه ی بانوان« 
نیز کار خود را آغاز کرد. این بخش در س��ال های 
بعد نیز کماکان در جشنواره حضور داشت و البته 
مدتی بعد از آن به عنوان جش��نواره ای مس��تقل 
تح��ت عن��وان "گل یاس" به فعالی��ت خود ادامه 
داد و اینگونه تغییرات در س��اختار جش��نواره در 
سال های بعد نیز ادامه یافت. در دوره بیستم، نگاه 
جشنواره به طور خاص و ویژه به بحث پژوهش در 
موس��یقی معطوف و در دوره بیست و سوم بخش 
رقابتی در جش��نواره موسیقی فجر راه اندازی شد، 
در ادوار بع��دی نیز موضوع جوان گرایی به عنوان 

محور اصلی جشنواره مطرح گردید.
در ادوار اخی��ر با نگاهی به تجربیات س��ال های 
گذش��ته تلاش شد تا با حضور گروه های حرفه ای 
و اضافه شدن "جایزه باربد" برای انتخاب بهترین 
آث��ار تولیدی، ضمن توجه ویژه ب��ه بخش تولید، 
تلاش های��ی در خص��وص اعتبار بخش��ی به این 
رخ��داد مهم انجام ش��ود تا نوبت به دوره س��ی و 

نهم رسید.
  اجرای دوم

مدیرکل فرهنگ و ارش��اد اس��لامی آذربایجان 

ش��رقی از مش��ارکت بی س��ابقه هنرمن��دان در 
جش��نواره های هنری فجر خب��ر داد و گفت: در 
سومین جشنواره موسیقی فجر استان تعداد ۴۵۰ 
نفر از هنرمندان ش��اخص موسیقی منطقه دست 

به دس��ت یکدیگر دادند تا روزه��ای ماندگاری را 
برای هنردوس��تان استان خلق کنند  که مشارکت 

هنرمندان استان در این جشنواره بی نظیر بود.
"سیدمحمدحس��ین بلاغی" با تاکید بر جایگاه 

تبریز ب��ه عنوان یک محور تمدن��ی افزود: نعمت 
زندگ��ی در تبریز به عنوان یک ش��هر با تمدن و 
فرهنگ بزرگ و ماندگار باید قدر دانسته شده و به 
خوبی از آن مراقبت ش��ود که در این بین، وظیفه 

هنرمندان بسیار سنگین است.
وی با اشاره به لزوم قدردانی از مسئولین استان 
اضافه ک��رد: در این بین، بای��د از جایگاه معنوی 
نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی قدردان بود 
که حمایت ایش��ان از هنرمندان عرصه موس��یقی 
اصیل، فراموش نش��دنی اس��ت. بلاغی با اشاره به 
اینکه اس��تاندار جدید آذربایجان ش��رقی از همان 
روزه��ای ابتدایی ب��ر موضوع ترویج و گس��ترش 
موس��یقی اصیل و مبتنی بر هویت تاکید داش��ته 
است اظهار کرد: این اداره کل نیز از هر هنری که 
در خدمت پیشرفت مردم بوده و با حفظ اصالت به 

دنبال شاد کردن مردم باشد پشتیبانی می کند.
وی ب��ا اش��اره ب��ر پیش��رفت جری��ان فرهنگی 
آذربایجان شرقی تاکید کرد: آمارها نشان می دهد 
این استان در مخاطبان سینما بیش از ۸۰ درصد 
رشد، در اجرای صحنه ای موسیقی پس از تهران، 
استان اول کشور، در عرصه نمایش جزو سه استان 
برتر کشور و در صدور مجوزهای نشر کتاب با رشد 

۱۷ درصدی روبرو هستیم.

مدیرکل فرهنگ و ارش��اد اس��لامی آذربایجان 
ش��رقی در پای��ان اظه��ارات خ��ود یادآور ش��د: 
خوشبختانه توانس��ته ایم به شعار "تقویت هنر به 
وسیله هسته های مردمی" دست یابیم که در این 
بین نباید ش��رط حفظ اصالت و تعالی بخش��ی را 

فراموش کنیم.
  اجرای آخر

سی و نهمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر 
علاوه  بر میزبانی پایتخت، به طور همزمان در ۱۴ 
استان دیگر با ۳۳2 اجرای صحنه  ای و با حضور دو 
هزار و ۱۰۹ هنرمند عرصه موس��یقی در استانهای 
آذربایجان شرقی، بوشهر، سمنان، فارس، گلستان، 
مرکزی، مازندران، خراسان ش��مالی، کهگیلویه و 
بویراحمد، خوزستان، کرمانشاه، لرستان، کرمان و 

هرمزگان برگزار گردید.
در این بین، آذربایجان شرقی با ۵۷ اجرا، بوشهر 
۱2 اجرا، س��منان ۶ اجرا، فارس ۱۳ اجرا، گلستان 
2۳ اج��را، مرک��زی ۶۶ اجرا، مازن��دران ۱۳ اجرا، 
خراسان ش��مالی ۳۰ اجرا، کهگیلویه و بویراحمد 
۱۵ اجرا، خوزس��تان ۱۱ اجرا، کرمانشاه 2۷ اجرا، 
لرس��تان ۳۵ اجرا، کرمان ۱۴ اجرا و هرمزگان ۱۰ 
اجرا را بر روی صحنه  برده و پرونده سی و نهمین 
جش��نواره بین المللی موس��یقی فجر را مختومه 

کردند.
نکته جالب توجه س��ومین جش��نواره موسیقی 
فجر آذربایجان ش��رقی، حضور و اجرای ۵۷ گروه 
موس��یقی مختلف بود که ۳۷ گروه آنها مربوط به 
موسیقی عاشیقی و 2۰ گروه نیز در حوزه موسیقی 

آذربایجانی، سنتی و پاپ به هنرنمایی پرداختند.
در ای��ن اثنا اما، نباید از میزبانی ۱۴ شهرس��تان 
آذربایجان ش��رقی به س��ادگی گذش��ت که همانا 
این جش��نواره را رنگین تر کردند و هنردوس��تان 
و علاقه مندان عرصه موسیقی در شهرهای تبریز، 
ورزقان، اهر، بستان آباد، اسکو، میانه، جلفا، بناب، 
ملکان، مراغه، مرند، کلیبر، عجب شیر و شبستر از 
اجرای هنرمندان گروه های این جشنواره استقبال 

نمودند.
بدین ترتیب، برگزاری این نوع جش��نواره ها بار 
دیگر نش��ان داد که حوزه موس��یقی همواره مورد 
اقب��ال ش��هروندان آذربایجان��ی قرار م��ی گیرد و 
ض��رورت دارد تا درباره احداث س��الن ها و اماکن 
هن��ری در جای جای این اس��تان اقدامات عاجلی 
انجام پذیرد زیرا در حال حاضر که فشار مشکلات 
اقتص��ادی، امَان مردم را بریده اس��ت روح و روان 
آنها ب��ه اجرای قطعات خاطره انگیز و نوس��تالژی 
آذربایج��ان نیاز دارد ک��ه در واقع، مکمل س��ایر 

نیازهای جامعه است.

علاقه به موسیقی
در ذات آذربایجانی هاست

اهمیت استقبال مردم آذربایجان از هنرمندان به 
بهانه برگزاری سومین جشنواره موسیقی فجر استان 

به روایت "عصرآزادی"

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

مراس�م اختتامیه سومین جشنواره موس�یقی فجر آذربایجان با تجلیل از پیشکسوتان این 
عرصه در س�ینما ناجی تبریز برگزار ش�د که در آن ۴۵۰ هنرمند ش�اخص عرصه موسیقی 

آذربایجان در بخش های مختلف دست به دست هم روز های ماندگار هنری را آفریدند.
از آنجایی که تبریز محور تمدن و عرصه کُنش فرهنگی ایران است باید به بسط و گسترش 
فرهنگ و هنر این دیار و حفظ موسیقی اصیل آذربایجانی اهتمام گردد و وظیفه متولیان و 
مسئولان هنری در این میان بسیار سنگین است تا بدون تنگ نظری های سابق، شهروندان 

از موسیقی دلخواه خود بهره مند شده و بسیاری از آسیب های این حوزه مرتفع گردد.
در حقیقت، س�ومین جش�نواره موس�یقی فجر آذربایجان ش�رقی همزمان با سی و نهمین 

جش�نواره موسیقی فجر کشور با ۵۷ اجرا توس�ط ۴۵۰ هنرمند در سطح ۱۵ شهرستان این 
اس�تان به مدت ۵ روز برگزار ش�د و با تجلیل از آیت قنبری، وارطان واهرامیان و وحید گل 

بوستانی به عنوان پیشکسوتان عرصه موسیقی آذربایجان به کار خود پایان داد.
نباید فراموش کرد که جشنواره موسیقی فجر مهمترین جشنواره موسیقی کشورمان است 
که از سال ۱۳۶۴ تاکنون معمولاً در بهمن ماه هر سال در تهران برگزار می شود و با مشارکت 
هنرمندان اس�تانها، این رویداد موسیقیایی در آذربایجان شرقی به سه سالگی خود رسید 
و ضرورت دارد تا در س�الهای آتی زیرس�اخت های لازم جهت برگزاری اصولی آن بیش از 

پیش ارتقا یابد...

کارشناسان می 
گویند در روزگاری 
که فشار مشکلات 

اقتصادی امَان 
مردم را بریده 

است اجرای قطعات 
خاطره انگیز می 

تواند تسکین بخش 
جامعه باشد

حیدری: مردم علی رغم تمام گلایه ها در انتخابات 
حضور پیدا می کنند

ملی  امنیت  نایب رئی�س کمیس�یون 
و سیاس�ت خارج�ی مجل�س ش�ورای 
اس�لامی ب�ا تاکید ب�ر اینکه م�ردم در 
انتخابات یازدهم اسفندماه حضور موثر 
و گس�ترده ای خواهن�د داش�ت، اظهار 
کرد: مردم علی رغم تمام گلایه مندی ها 
از وضعی�ت اقتص�ادی و معیش�تی در 
انتخاب�ات حض�ور پرش�وری خواهن�د 
داش�ت چون حف�ظ نظ�ام ب�رای آنها 

اهمیت بیشتری دارد.
شهریار حیدری در گفت وگو با ایسنا با بیان این که انقلاب برای مردم است اظهار کرد: مردم 
همواره برای دفاع و حراس��ت از آرمان ها و دستاوردهای انقلاب تلاش کردند به طوری که بعد 
از گذش��ت ۴۵ س��ال از عمر پربرکت انقلاب اسلامی می توان گفت که آخرین حافظ انقلاب و 

نظام و دستاوردهای آن، مردم هستند.
وی اضافه کرد: مردم هر زمان که احساس کنند بحث نظام مطرح است پای نظام ایستادگی 
کرده و از خیلی از مش��کلات همچون تورم و معیشت و وضعیت اقتصادی به دلیل حفظ نظام 

و انقلاب و کشور می گذرند.
این نماینده مجلس ش��ورای اسلامی با اش��اره به تاکید مقام معظم رهبری و لزوم مشارکت 
در انتخابات گفت: قطعا مردم حضور موثر و گس��ترده ای خواهند داشت و آنها علی رغم تمامی 

گلایه ها از وضعیت اقتصادی و معیشتی در پای صندوق های رای حاضر می شوند.
حی��دری همچنی��ن بیان کرد: البته که حضور در انتخابات اب��زار و روش های خود را دارد از 
جمل��ه این که حضور اف��راد موثر در عرصه انتخابات می تواند اعتماد و آرای مردم را جذب کند 
ان ش��اءالله شورای نگهبان تا پایان فرصت رس��یدگی به اعتراض ها باز هم تعداد افراد بیشتری 
را تایید صلاحیت کند تا آن ها با ورود به عرصه انتخابات بتوانند آرا و اعتماد بیش��تر مردم را 
جلب کرده و به دنبال آن ش��اهد حضور گس��ترده تر مردم باش��یم که در نهایت به نفع مصالح 

ملی، نظام و کشور است.

حاجی دلیگانی: 

پایش مداوم سلامت سربازان کاری سخت اما لازم است
یکی از نمایندگان مجلس ش�ورای اس�لامی با تاکید بر اهمیت در دس�ترس تر بودن 
خدمات روانشناسی در نیروهای مسلح گفت: این نیاز در همه جای جامعه لازم است به 

ویژه در جاهایی که انسان ها اختیار و امکانی در دارند که در اختیار دیگران نیست.
حسینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به پرسشی درباره اهمیت پایش روانی 
سربازان حین انجام خدمت وظیفه عمومی با بیان اینکه »سرباز از دل جامعه بلند می شود و مسائلی 
که در کف جامعه داریم در جامعه ای سربازان نیز وجود دارد«، اظهار کرد: رهبری چندسال پیش 
درباره موضوعات مرتبط با بصیرت مباحثی داشتند مبنی بر اینکه گاهی وقت ها یک سنگ ریزه، 
جلوی آب روان را می گیرد؛ بر همین اساس نیز گاهی اوقات مسائلی در ذهن سربازان ایجاد می شود 
که کسی نیست آنها را حل کند.وی افزود: ممکن است مشکلی در ذهن یک سرباز جوان به صورت 
حل نشده وجود باشد یا اینکه خدای ناکرده فرمانده او به نوعی با او رفتار کرده باشد که او احساس 
تبعی��ض کند.این نماینده مجلس گفت: پیش از آغ��از دوران خدمت عمومی در جریان معاینات 
پزش��کی سربازان، چنانچه سربازی اشکال جسمی یا روحی داشته باشند، کمیسیون های پزشکی 
تش��خیص می دهند؛ گرچه پایش مداوم سلامت س��ربازان حین خدمت کار سختی است اما لازم 
است که این اقدام صورت بگیرد.حاجی دلیگانی در پاسخ به پرسشی درباره اهمیت در دسترس تر 
بودن خدمات روانشناسی در نیروهای مسلح تاکید کرد: این نیاز در همه جای جامعه لازم است به 
ویژه در جاهایی که انسان ها اختیار و امکانی در دارند که در اختیار دیگران نیست.به گزارش ایسنا، 
پژوهش��گران ایرانی در پژوهشی که در پائیز سال ۱۳۹۹ منتشر شده، به بررسی وضعیت سلامت 
روان و عوامل تأثیرگذار بر آن در س��ربازان ایرانی پرداختند. در این پژوهش تاکید ش��ده است که 
»واحدهای مشاوره در یگان های نظامی می توانند از دیگر آسیب های اجتماعی احتمالی پیشگیری 
کنند و سلامت روانی افراد را ارتقا دهند. در این زمینه سنجش ویژگی های شخصیتی سربازان در 
بدو ورود به مراکز نظامی و برگزاری کارگاه های مقابله ای می تواند حتی الامکان از بروز آسیب های 

احتمالی پیشگیری کند.«

خبر

جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:
توسعه دریانوردی جمهوری اسلامی  ایران نباید دچار توقف شود
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عصرآزادی/ سرویس بانک و بیمه: بر اساس 
ت�ازه ترین گ�زارش بانک مرک�زی از وضعیت 
پرداخت تس�هیلات قرض الحسنه فرزندآوری 
طی 10 ماه نخس�ت س�ال جاری؛ بانک مسکن 
ب�ا اعطای بیش از یازده هزار فقره تس�هیلات 
قرض الحسنه فرزندآوری بالغ بر 715 میلیارد 
تومان در بین 10 بانک برتر کشور قرار گرفت.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بانک مس��کن - 
هیبنا ، مطابق با گزارش منتشر شده، بانک مسکن 
از میان ۲۷ بانک قرار گرفته در این لیس��ت در بین 
۱۰ بانک برت��ر به لحاظ حجم و تعداد تس��هیلات 

اعطایی به متقاضیان این نوع تسهیلات قرار دارد.
طب��ق قان��ون بودج��ه ۱۴۰۲، تس��هیلات قرض 
الحس��نه فرزندآوری در راستای سیاست های دولت 
در جه��ت اج��رای قانون جوانی جمعی��ت، به ازای 
فرزن��د اول ۳۰ میلیون تومان، ب��ه ازای فرزند دوم 
۶۰ میلیون تومان، به ازای فرزند س��وم ۹۰ میلیون 
توم��ان، به ازای فرزند چهارم ۱۲۰ میلیون تومان و 
ب��ه ازای فرزند پنجم و ب��ه بعد ۱۵۰ میلیون تومان 

است.
این تس��هیلات به پدرانِ دارای تابعیت جمهوری 
اس��لامی ایران بابت فرزندان متولد ش��ده در داخل 
کش��ور از تاریخ یکم فروردین ماه س��ال ۱۴۰۰ به 
بع��د، حداکثر تا ۲ س��ال پس از تول��د فرزند تعلق 

می گیرد. طبق تازه ترین ترین گزارش منتش��ر شده 
از س��وی بانک مرکزی، در ده ماهه ابتدایی س��ال 
ج��اری مجموع��ا مع��ادل ۶۲۱ ه��زار و ۱۲۴ فقره 
تس��هیلات قرض الحس��نه فرزندآوری از سوی ۲۷ 

بانک به متقاضیان پرداخت شده است.
ارزش ریال��ی تس��هیلات پرداخت ش��ده نیز بالغ 
بر رقم��ی معادل ۳۸ ه��زار و ۴۵۴ میلیارد و ۴۵۹ 

میلیون تومان بوده است.
بانک مسکن با اعطای تعداد ۱۱ هزار و ۵۵۲ فقره 
تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری با رقمی بالغ بر 
۷۱۵ میلی��ارد تومان در بین ۱۰ بانک برتر کش��ور 

قرار گرفته است.
بنابر گزارش ارائه شده از سوی نهاد پولی کشور، 

در پای��ان دی ماه س��ال جاری، ع��لاوه بر پرداخت 
تس��هیلات قرض الحسنه ذکر ش��ده به متقاضیان، 
۳۴۷ ه��زار و ۹۴۷ متقاض��ی نی��ز در ص��ف اخ��ذ 

تسهیلات قرار دارند.
به گزارش هیبنا، طی ماه های اخیر بنابر دس��تور 
رئیس جمه��ور و تاکی��د رئیس کل بان��ک مرکزی 
مبنی بر تس��ریع اعطای تس��هیلات قرض الحس��نه 
ازدواج و فرزن��د و ل��زوم کاه��ش ص��ف متقاضیان 
دریاف��ت این تس��هیلات بانک مرک��زی تمهیداتی 
اندیشید که علاوه بر اعطای تسهیلات سهمیه های 
ابلاغ��ی، بانک های عامل برای کاهش متقاضیان در 
صف نس��بت به پرداخت ۱۲۵ هزار فقره تسهیلات 
قرض الحس��نه ازدواج و ۱۱۰ هزار فقره تس��هیلات 
قرض الحس��نه فرزند مازاد بر س��همیه های قبلی تا 
پای��ان س��ال ۱۴۰۲ اقدام کنند. در این راس��تا نیز 
بانک مسکن برای حمایت از این گروه از خانواده ها 
سرعت پرداخت تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری 

را تسریع کرده است.
ثبت نام تسهیلات فرزند آوری به صورت اینترنتی 
و از طریق س��امانه تس��هیلات قرض الحسنه فرزند 
بان��ک مرکزی جمهوری اس��لامی ایران به نش��انی 
ve.cbi.ir انجام می ش��ود، این سایت تنها مرجع 
رسمی کش��ور جهت ثبت نام متقاضیان تسهیلات 

قرض الحسنه فرزند است.

اقتصادی:  عص�رآزادی/ س�رویس 
طی بازدیدی که اعضای شورای شهر 
و شهردار بندر گردش�گری انزلی از 
گروه صنعتی تراکتورسازی ایران در 
تبریز داشتند دو طرف برای استفاده 
از تولی�دات این مجموع�ه در زمینه 
خدم�ات ش�هری در بن�در انزلی به 
تفاهم رسیده و مقرر شد در کمترین 
زمان و حتی قبل از آغاز سال جدید 
برای ش�روع ۱۰ دس�تگاه از تولیدات 
این خودروس�ازان دیزلی در اختیار 

شهرداری انزلی قرار گیرد.
تولی�دات  از  من�دی  به�ره  ب�ا 
تراکتورس�ازی ش�اهد حذف هزینه 

های اضافی خواهیم بود
ش��هردار بن��در انزلی در حاش��یه این 
بازدی��د و مذاک��رات مربوط��ه گفت: در 
بازدی��دی ک��ه از س��ایر مجموع��ه ها و 
استانها برای تامین خودروهای لجستیک 
ش��هرداری انزل��ی داش��تیم قابلی��ت ها 
و مزی��ت های کِش��نده ه��ای تولید در 
تراکتورسازی توسط سایر تولیدکنندگان 
برای ما تش��ریح و محرز شد و به همین 
دلی��ل پس از بررس��ی ه��ای تکمیلی از 
طریق سازمانهای ذیربط مربوطه و تایید 
موضوع، جهت استفاده و شروع همکاریها 
به گروه صنعتی تراکتورسازی تبریز سفر 
کردیم که خوش��بختانه نتای��ج آن برای 
ش��هر و ش��هروندان بندر انزلی مثمرثمر 

واقع گردید.
"وحید پورحضرت" اف��زود: در ارزیابی 
های صورت گرفته برای انتخاب خودروی 
خدم��ات ش��هری بندر انزلی ب��ه قابلیت 
های��ی همچ��ون کیفیت، قیم��ت کاملًا 
اقتصادی و به صرف��ه، تعامل، همراهی و 
تراکتورسازی  همکاری بسیار دلس��وزانه 
در پرداخت خریدها، پش��توانه بودن برند 
و صنعتی به نام تراکتورس��ازی برای این 

محصولات، خدمات پس از فروش و غیره 
دست یافتیم که در کمتر محصول داخلی 

وجود داشت.
وی همچنی��ن از کاه��ش هزینه های 
در حوزه مدیریت خود به جهت استفاده 
از این تولیدات خب��ر داد و اضافه کرد: با 
اس��تفاده از کامیونت های خودروس��ازان 
دیزل��ی هزینه های تامین ماش��ین آلات 
لجستیکی و خدمات ش��هری شهرداری 
انزل��ی به صورت قابل توجهی کاهش می 
یابد چرا که شهرداری انزلی ماهانه صرفاً 
جهت اجاره خودروهای خدمات ش��هری 
در حوزه پس��ماند بالای ۳۰ میلیارد ریال 
هزین��ه را متقبل می ش��د که به تبع آن 
با بهره مندی از تولیدات تراکتورس��ازی 

شاهد حذف این میزان اعتبار خواهیم بود. 
پورحضرت تاکید کرد: تامین خودروهای 
خدمات ش��هری در تمام شهرهای کشور 
چالش اصلی ش��هرداری های محسوب و 
در تمام اس��تانها و مراکز ش��هرهای آنها 
مش��اهده می ش��ود و در راستای حذف 
این معضل در اس��تان گیلان، شهرداری 
بندر انزلی به عنوان اولین شهر این استان 
گردشگری اقدام به استفاده از خودروهای 
تجاری تراکتورسازی کرده که پیش بینی 
م��ی کنیم اس��تفاده از ای��ن محصولات 
توس��ط سایر ش��هرداری های گیلان نیز 

مورد استقبال قرار گیرد.
تولی�د  تج�اری  خودروه�ای 
پکَ کامل لجستیک  تراکتورس�ازی 

شهرداریها را داراست
مدیرعام��ل خودروس��ازان دیزلی گروه 
صنعتی تراکتورس��ازی ایران - تبریز نیز 
گف��ت: از زمان بهره ب��رداری خط تولید 
کِشنده های تجاری در تراکتورسازی، اکثر 
شهرداران کش��ور از جمله تبریز، کرمان، 
مشهد، انزلی و غیره مجهز به این خودرو 
ش��ده اند و با توجه به قابلیت تجهیز این 
خودروها به پک کامل تجهیزات خدمات 
شهری مانند آتش نشانی، کامپکت زباله، 
تانکر حمل سوخت، جاروی خیابانی، بالابر 
و غیره اس��تفاده از این تولیدات در حوزه 
خدمات شهری مورد استقبال قرار گرفته 
و رضایت کامل از کیفیت این محصولات 
نی��ز به عن��وان بازخ��ورد دریافت ش��ده 

اس��ت. "سعید پناهی" با اش��اره به اینکه 
خودروس��ازان دیزلی آذربایج��ان برنامه 
ظرفیت تکمی��ل خدمات ش��هری را در 
دستور کار قرار داده اند افزود: بهره مندی 
از تولیدات داخلی بخص��وص موتورهای 
تولیدی در موتورس��ازان تراکتورس��ازی 
به منظور پیش��برد اهداف داخلی سازی 
در راس��تای منویات مقام معظم رهبری 
ب��ه جهت اس��تفاده از ظرفیتهای داخلی 
در تولی��دات نیز از برنام��ه های آتی این 

مجموعه می باشد.
وی اضاف��ه کرد: از زم��ان بهره برداری 
از این خط تولید توس��ط رییس جمهور 
حدود 2۵۰ دس��تگاه کامیون��ت تولید و 
عرضه شده و تلاش خواهیم کرد تا پایان 
سال نیز تعهدی که به دولت سیزدهم به 
جه��ت تعداد تولید این محصول داده ایم 

محقق شود.
به گفته پناهی، بر اس��اس برنامه های 
تولی��دی پیش بینی ش��ده گروه صنعتی 
تراکتورس��ازی تبریز،  برای س��ال آینده 
تعداد یک هزار دستگاه از این کشنده ها 
تولید و به متقاضیان سراسر کشور عرضه 

خواهد شد.
شایان ذکر اس��ت خط تولید کامیونت 
های تجاری شرکت خودروسازان دیزلی 
آذربایج��ان ب��ه عن��وان یکی از ش��رکت 
های اقماری گروه صنعتی تراکتورسازی 
ایران - تبریز در خرداد ماه س��ال ۱۴۰2 
با حضور رییس جمه��ور به بهره برداری 
رسید. گفتنی است در این بازدید شعبان 
جعفری رئیس شورای ش��هر بندرانزلی، 
محمدرضا بدیعی فر عضو ش��ورای شهر 
بندر انزلی، شهرام توانا مدیرعامل سازمان 
پسماند اس��تان گیلان و معاون خدمات 
ش��هری بن��در انزلی ب��ه هم��راه وحید 
پورحضرت ش��هردار بن��در انزلی حضور 

داشتند.

عصرآزادی/ س�رویس بانک و بیمه:  در چهاردهمین گردهمایی 
رؤس�ای موفق شعب بانک های کش�ور که با عنوان »آینده شعب 
در نظام بانکی کش�ور« برگزار شد، از 10 رئیس شعبه برتر و موفق 

بانک سینا تجلیل به عمل آمد.
عص��رآزادی- نوید حیدرپور ، در این گردهمایی که با حضور محمدرضا 
فرزین، رئیس کل بانک مرکزی، فرش��اد حیدری، رئیس مؤسس��ه عالی 
آم��وزش بانکداری ایران و جمع��ی از مدیران عامل، رؤس��ای برگزیده و 
کارکنان ش��بکه بانکی در محل باغ  موزه بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران برگزار شد، از ۱۰ رئیس شعب موفق و برتر بانک سینا به  شرح زیر 

تقدیر شد:
۱- آرش فخر کندری، رئیس شعبه بلوار وکیل آباد مشهد

۲- داود منفرد، رئیس شعبه میدان صنعت تهران
۳- علیرضا کریمی، رئیس شعبه بزرگمهر اصفهان

۴- نعمت منافی، رئیس شعبه ظفر تهران
۵- حسین سالور، رئیس شعبه بلوار کشاورز تهران

۶- حمید خسروی، رئیس شعبه میرداماد تهران
۷- مجتبی ابوالفضلی طوسی، رئیس شعبه کوهسنگی مشهد

۸- قادر محمدی، رئیس شعبه میدان جهاد تبریز
۹- عبدالرضا طیبی، رئیس شعبه بلوار سجاد مشهد

۱۰- حسین شاه بلاقی، رئیس شعبه خیابان جمهوری تهران

بان��ک مرکزی در این همایش ۳۷۰ رئیس ش��عبه موف��ق برتر بانک ها 
و موسس��ات اعتباری کشور را بر اس��اس معیارهای مشخصی که توسط 

کمیته علمی احصا شده است، انتخاب و مورد تقدیر قرار داد.
همایش رؤس��ای موفق ش��عب بانک های کش��ور، همه س��اله به همت 
مؤسسه عالی آموزش بانکداری ایران و با هدف قدردانی و تکریم رؤسای 
ش��عب برتر بانک های کشور، انتقال تجربه ها، تقویت مهارت های علمی و 
معرفی آخرین فناوری ها و دستاوردهای رؤسای موفق شعب بانک ها و نیز 

تحولات عرصه بانکداری در سطح شعب، برگزار می شود.
این رویداد فرصت مناسبی فراهم می آورد تا آخرین تغییرات و تحولات 
در حوزه بانکداری در س��طح ش��عب، مطرح و دیدگاه های صاحبنظران و 

مدیران ارشد بانکی کشور به مخاطبان ارائه شود.
گفتنی اس��ت در مراسم اهدای جوایز رؤسای موفق بانک سینا، چنگیز 
مروج، قائم مق��ام مدیرعامل، خلیل اله مهرابی، مع��اون بانکداری، مهدی 
باس��تان، معاون برنامه ریزی و توسعه کس��ب وکار و اکبر کمیزی، معاون 

سرمایه انسانی بانک سینا حضور داشتند.

در چهاردهمین گردهمایی رؤسای موفق شعب برتر بانک های کشور صورت گرفت:
تقدیر از 10 رئیس شعبه موفق و برتر بانک سینا

 خدمات شهرداری های کشور 
با خودروهای تجاری تراکتورسازی مقرون به صرفه ست

بندر انزلی به جمع استفاده کنندگان محصولات تجاری تراکتورسازی تبریز پیوست؛

مدیرعامل خودروسازان دیزلی تراکتورسازی تبریز از تولید و عرضه یکهزار دستگاه کامیونت در سال 1۴0۳ خبر داد

شهردار تبریز:

احداث خط 2 متروی تبریز با فاینانس چینی
 سرمایه گذاران ترکیه ای ۳ هتل  در تبریز می سازند

عصرآزادی- ش�هردار تبریز از آغاز 
ب�ا  کلان س�رمایه گذاری  پروژه ه�ای 
مشارکت س�رمایه گذاران خارجی در 

سال ۱۴۰۳ خبر داد.
یعقوب هوشیار در گفت وگو با خبرنگاران 
اظهار کرد: جذب سرمایه های ایرانیان مقیم 
خارج کش��ور و همچنین س��رمایه گذاران 

خارجی در برنامه کاری است.
وی با اش��اره به تامین مال��ی پروژه های 

کلان ش��هرداری تبریز افزود: ۴2۰ میلیون یورو فاینانس خارجی از طریق کشور چین نهایی 
شده  که سال آینده این مبلغ جذب می شود.

وی با اشاره به محل هزینه کرد فاینانس خارجی اعلام کرد: فاینانس خارجی متروی تبریز 
برای تسریع در احداث و توسعه خط 2 قطار شهری تبریز به کار گرفته خواهد شد.

ش��هردار تبریز جذب س��رمایه از کش��ورهای همس��ایه را یکی از راهکارهای تامین مالی 
پروژه های گردشگری در سال آینده دانست و در این رابطه خاطرنشان کرد: احداث پنج هتل 
جدید که سه مورد آن با مشارکت سرمایه گذاران ترکیه ای انجام می شود، بخشی از پروژه های 

سرمایه گذاری شهرداری تبریز در سال آینده است.
وی تنظی��م پلتفرم حقوقی توس��ط اتاق ای��ران و وزارت امور اقتص��ادی و دارایی را راهکار 
حل مش��کلات حقوقی پروژه های س��رمایه گذاری دانست و تاکید کرد: تکالیف سرمایه گذار و 
سرمایه پذیر تعریف نشده و با تنظیم پلتفرم حقوقی بسیاری از ضعف های ما در این حوزه رفع 
می  ش��ود. وی با اش��اره به ظرفیت بالای ارتباطات اتاق ایران در مراودات بین المللی یادآوری 
کرد: اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کش��اورزی ایران برای مش��ارکت در جذب سرمایه گذار 

اعلام آمادگی کرده است و می  توانیم از این ظرفیت استفاده کنیم.
به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی شهرداری تبریز، هوشیار تاکید کرد: نگاه شهرداری 
تبریز در حوزه سرمایه گذاری صرفا مدیریت شهری نیست و تمام بخش ها از جمله اتاق استان 

را نیز درگیر این موضوع کرده ایم.

فرزین خبر داد:

تداوم حضور فعالانه بانک مرکزی در بازار ارز
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه طلا مهمترین 
جایگزین ارز اس�ت، اعلام ک�رد که در حوزه تنظیم 
گری بازار س�ال آینده عرضه ط�لا افزایش خواهد 

یافت.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »محمدرضا فرزین« 
در سخنانی اظهار داشت: نمی توانیم ارز را مدیریت کنیم 

بدون اینکه وارد طلا شویم، زیرا طلا بازار بزرگی دارد.
وی اف��زود: تلاش م��ا اس��تفاده از ابزاره��ای مختلف 
بازارمحور اس��ت؛ مرکز مبادله که امسال راه اندازی شد، 

به صورت هفتگی حراج بازار طلا داریم، در حوزه ارز می خواهیم اختیارات بحث اجرایی بانک 
مرکزی را به مرکز مبادله بس��پاریم تا این مرکز تابلوهایی داش��ته باش��د که نرخ آن به نرخ 

مرجع تبدیل شود.
رییس کل بانک مرکزی ادامه داد: ما نمی توانیم این روش را ادامه بدهیم که صدها س��امانه 
در جه��ان هدایت اف��کار عمومی، تجار و هدایت فعالیت های اقتصادی را در نرخ ارز بر عهده 
داشته باشند. این امر بر روی انتظارات تاثیر خواهد داشت، این سامانه ها بازار محور نیستند، 

بازار تعریف دارد و حجم معامله در آن مشخص نیست.
وی با بیان اینکه کش��وری با حجم بالای قاچاق کالا، واردات و صادرات هس��تیم، گفت: در 
بس��یاری از این س��امانه ها این عملیات انجام می ش��ود، علامت دادن آنها به کشور به فعالان 
اقتصادی یکی از آسیب های اساسی بازار ارز است. این مقام مسوول تاکید کرد: باید تابلوهایی 
داش��ته باش��یم که مرجع باشد، این امر به سرعت اتفاق نمی افتد و لازمه آن اعتماد مردم به 
سیاست های بانک مرکزی است. تلاش ما این است که اعتماد بین ما و فعالان اقتصادی ایجاد 
شود تا یک نرخ مرجع داشته باشیم. فرزین یکی از مهمترین ویژگی های کنونی نظام بانکی 
را گس��تردگی خدمات بانکی عنوان کرد و گفت: ایران با برخورداری ۸۹ درصد پوشش، جزو 
بالاترین سطح پوشش در کشورهای منطقه است. علاوه بر این در زمینه استفاده از خدمات 

صنعت پرداخت الکترونیکی یکی از پنج کشور نخست جهان ست.

مع�اون وزیر راه و شهرس�ازی با بیان اینکه روند نوس�ازی بافت های فرس�وده 
ش�هری از خرداد تا بهمن امس�ال رشد 50 درصدی داش�ته است، کلان شهرهای 
تهران، مش�هد، کرمانش�اه، تبریز، اصفه�ان و همدان را ش�هرهای برتر در زمینه 

نوسازی بافت فرسوده معرفی کرد. 
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »محمد آیینی« افزود: با اجرای بسته تشویقی، 
نوس��ازی بافت فرسوده ش��تاب مناسبی گرفته است. مدیرعامل ش��رکت بازآفرینی شهری 
ایران بیان داشت: طبق آمارها، روند نوسازی بافت های فرسوده از ۱۵۵ هزار واحد مسکونی 
در خردادماه امس��ال به ۲۲۵ هزار واحد رس��ید است و رش��د تقریبا ۲ برابری در نوسازی 
بافت ه��ای فرس��وده را در این مدت تجرب��ه کردیم. معاون وزیر راه و شهرس��ازی ادامه داد: 

س��هم کلان ش��هرها به ویژه تهران و مشهد در نوسازی بافت های فرسوده قابل توجه و حائز 
اهمیت اس��ت. بدین معنی که مساحت بافت های فرسوده در ۹ کلان شهر کشور معادل ۲۶ 
درصد است، اما در عملکرد نوسازی ۴۸ درصدی را به خود اختصاص داده اند. آیینی گفت: 
۲۲۵ هزار واحد از ابتدای دولت سیزدهم وارد فرایند ساخت و ساز شده که این واحدها در 
بیش از ۶۳ هزار نقطه کش��ور در حال س��اخت است. تاکنون ۵۷ هزار واحد به بهره برداری 
رس��یده است که این رقم تا پایان امسال به ۸۰ هزار واحد می رسد. وی در بیان رتبه بندی 
شهرهای برتر در زمینه نوسازی بافت های فرسوده، خاطرنشان کرد: شهرهای تهران، مشهد، 
کرمانشاه، تبریز، اصفهان و همدان به عنوان شهرهای برتر در زمینه نوسازی بافت فرسوده 

شناخته شدند.

معاون وزیر راه و 
شهرسازی خبر داد:

رشد ۵۰ درصدی 
نوسازی مسکن در 
بافت های فرسوده

اعطای 7۱۵ میلیارد تومان تسهیلات فرزندآوری توسط بانک مسکن
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ادعای نیویورک تایمز درباره نقش رژیم صهیونیستی 
در انفجار خطوط انتقال گاز ایران

یک نش�ریه آمریکایی مدعی شد که رژیم صهیونیستی مسئول اصلی انفجار 
در خطوط انتقال گاز در ایران بوده است.

به گزارش ش��انا،  نشریه آمریکایی نیویورک تایمز در مطلبی نوشت: رژیم صهیونیستی 
حملات مخفیانه ای را به دو خط لوله اصلی گاز طبیعی در داخل ایران انجام داد و جریان 
گرما را در چند اس��تان ایران مختل کرد. این حملات نشان دهنده تغییر قابل توجهی در 
جنگ در س��ایه ای است که سال هاست میان ایران و اسرائیل از طریق هوا، زمین، دریا و 

فضای سایبری وجود دارد.
این گزارش می افزاید: اس��رائیل مدت هاست که سایت های نظامی و هسته ای در داخل 
ایران را هدف قرار داده و دانش��مندان و فرماندهان هسته ای ایرانی را چه در داخل و چه 
در خارج از کشور ترور کرده است. رژیم صهیونیستی همچنین حملات سایبری را برای 
از کار انداختن س��رورهای متعلق به وزارت نفت انجام داده اس��ت که سبب آشفتگی در 

پمپ بنزین ها در سراسر کشور شد.
اما به گفته مقام ها و تحلیلگران، انفجار بخشی از زیرساخت های انرژی کشور که صنایع، 
کارخانه ها و میلیون ها غیرنظامی به آن متکی هس��تند، تش��دید جنگ مخفیانه را نشان 

می دهد و به نظر می رسد مرز جدیدی را باز می کند.

گاز آمریکا به پایین ترین قیمت 3۰ ساله سقوط کرد
قیم�ت گاز آمریکا با در نظر گرفتن تورم، تحت تاثیر زمس�تان ملایم و تداوم 
رش�د تولید، به پایین ترین رکورد ۳0 ساله سقوط کرده و بازار را با رشد بیش از 

حد ذخایر روبرو کرده است.
به گزارش ایس��نا، بهای معاملات ماه آتی ب��رای تحویل در هاب هنری در لوئیزیانا، در 
۱۵ فوریه، به ۱.۵۸ دلار به ازای هر واحد mmBtu رسید که پایین ترین حد از زمان راه 

اندازی قرارداد آتی در سال ۱۹۹۰ است.
طبق آمار اداره اطلاعات انرژی آمریکا، ذخایر گازی فعال در ۹ فوریه، به ۲۵۳۵ میلیارد 
فوت مکعب رسید که بالاترین میزان از سال ۲۰۱۶ و پیش از سال ۲۰۱۲ است. ذخایر، 
۳۴۶ میلیارد فوت مکعب بالاتر از میانگین ۱۰ ساله قبلی بود و در مقایسه با ۶۴ میلیارد 

فوت مکعب بالاتر در آغاز فصل گرمایش در اول اکتبر، افزایش یافت.
جدا از دوره کوتاه مدت سرمای شدید در اواسط ژانویه، زمستان ۲۰۲۴-۲۰۲۳، گرمتر 
از حد میانگین بوده و مصرف مستقیم گاز طبیعی و همچنین تولید نیروگاه های گازسوز 
را کاهش داد. دس��امبر، به خصوص ماه گرمی بود و باعث ش��د تنها ۳۰۰ میلیارد فوت 
مکعب برداشت از ذخایر گاز صورت بگیرد که کوچکترین برداشت فصلی از دسامبر سال 

۲۰۱۵ و در مقایسه با میانگین ۱۰ ساله، ۴۷۸ میلیارد فوت مکعب بود.
شرایط شدید ال نینو در بخش مرکزی- شرقی اقیانوس آرام در زمستان امسال، هوای 
گرم تری را به س��مت ش��مال آمریکا هدایت کرد و باعث شد دما بس��یار ملایم تر از حد 

معمول باشد.
دمای س��طح دریا در بخش مرکزی- ش��رقی اقیانوس آرام، تقریبا ۲ درجه س��انتیگراد 
گرم تر از میانگین دس��امبر بود که گرم ترین دمای سطح دریا از سال ۲۰۱۵ و قبل از آن 

در سال ۱۹۹۷ بود که دو دوره شدید پدیده جوی ال نینو بودند.
ال نینوی ش��دید، معمولا با دمای زمس��تانی گرم تر از حد معمول در سراس��ر آمریکا 
به خصوص در بخش ش��مالی این کشور از واش��نگتن تا ایلینویز تا مین، مرتبط است.از 
س��ال ۱۹۵۰، ش��ش دوره پدیده ال نینو در زمس��تان نیمکره شمالی و یک مورد مرزی، 
مش��اهده شده است. از سال ۱۹۷۳، در زمستان هایی که پدیده شدید ال نینو در جریان 
بوده، روزهای س��رد، هفت درصد کمتر از حد متوس��ط در مقایسه با سال های بدون آن 

بوده است.

معاون وزیر نفت در امور گاز از پذیرش گواهی 
صرفه جوی�ی گاز در نشس�ت هیئ�ت پذی�رش 

بورس خبر داد.
به گزارش ش��انا به نقل از ش��رکت ملی گاز ایران، 
مجید چگنی در حاشیه نشست هیئت پذیرش بورس 
که برای بررس��ی و پذیرش گواه��ی صرفه جویی گاز 
برگزار شد، گفت: بهینه سازی انرژی موضوعی ملی و 
فرادستگاهی است و برای رسیدن به نقطه مطلوب در 
این زمینه نیاز داریم که همه نهادها و دس��تگاه های 
مسئول حسب وظیفه خود در این عرصه نقش آفرینی 

کنند.
وی افزود: شرکت ملی گاز ایران در دولت سیزدهم 
اهتمام ویژه ای به مقوله بهینه سازی دارد و طرح های 
متعددی را در دستور کار قرار داده است. با این حال 
باید مدنظر داشت که در موضوع بهینه سازی انرژی و 
به طور مشخص بهینه سازی مصرف گاز، تنها نمی توان 
مش��ترکان خانگی را مخاطب قرار داد و ضرورت دارد 
بخش های تولیدی و خدماتی نیز رفتار مس��ئولانه ای 
نس��بت به بهینه س��ازی فرآیند مصرف انرژی داشته 

باشند.
مدیرعامل ش��رکت ملی گاز ای��ران ادامه داد: برای 
کاه��ش نات��رازی تولی��د و مص��رف گاز راهکارهای 
مختلف��ی در حوزه عرضه و تقاض��ای گاز وجود دارد 
که مزیت های بهینه س��ازی مصرف و مدیریت تقاضا، 
به دلیل دسترسی بیشتر و بازدهی در کوتاه مدت، آن 

را از دیگر راهکارها متمایز کرده است.
چگن��ی تصری��ح کرد: ب��ا توجه به اینکه ش��اخص 
ش��دت مصرف انرژی در کشور ما از میانگین جهانی 
بسیار بیشتر است، با ایجاد زیرساخت های لازم برای 
راه اندازی و توسعه بازار بهینه سازی انرژی می توان از 

فشار سمت تقاضای گاز کاست و مابه ازای گاز صرفه 
جویی ش��ده را به دیگر بخش ه��ای مولد اقتصاد ملی 

عرضه کرد.
وی پذی��رش گواه��ی صرفه جوی��ی گاز در بورس 
ان��رژی را زیرس��اختی ترین اق��دام ش��رکت ملی گاز 
در ح��وزه بهینه س��ازی مصرف گاز دانس��ت و گفت: 
برداش��تن این گام به منزله فراهم کردن بستر عرضه 
این اوراق و ش��کل گیری بازار بهینه س��ازی انرژی و 

محیط زیست است.
مدیرعام��ل ش��رکت ملی گاز ای��ران در پایان بیان 
کرد: یکی از چالش های مه��م پیش روی طرح های 
بهینه س��ازی محدودی��ت مناب��ع مالی در دس��ترس 

به منظور پیشبرد طرح های توسعه ای در این حوزه است، 
لذا عرضه گواهی صرفه جویی گاز و توسعه بازار آن، یکی 
از ش��یوه ها و ابزارهای مطمئن تامین مالی و بازگش��ت 
س��رمایه پروژه های بهینه سازی است که می تواند رونق 

اجرای این طرح ها را به دنبال داشته باشد.
س�رمایه گذاران در طرح های بهینه سازی گاز 

امکان ورود به بورس انرژی را دارند
ساجد کاشفی، سرپرس��ت مدیریت انرژی و کربن 
شرکت ملی گاز ایران نیز با اشاره به ظرفیت پذیرش 
گواه��ی صرفه جوی��ی گاز در بورس ان��رژی، توضیح 
داد: ب��ا ایجاد این بازار، س��رمایه گذاران در پروژه های 
بهینه سازی گاز می توانند انرژی صرفه جویی شده را که 

به س��بب اجرای پروژه ها در قالب گواهی صرفه جویی 
در اختیارش��ان قرار می گیرد، در ب��ازار بورس انرژی 

عرضه کنند.
وی با بیان اینکه به طور طبیعی گواهی صرفه جویی 
گاز در فصل سرما و دوره اوج مصرف متقاضیان زیادی 
خواهد داش��ت، گفت: یکی از سیاست ها و برنامه های 
مهم ش��رکت ملی گاز ایران ایج��اد بازار برای گواهی 
صرفه جویی در دوره غیر اوج مصرف است که در این 
باره اقدام هایی آغاز ش��ده است که از جمله می توان 
به پیگیری احیاء ماده 2۶ قانون اصلاح الگوی مصرف 
و هدایت صنایع به رعای��ت معیارهای مصرف انرژی 

مدون سازمان ملی استاندارد اشاره کرد.
سرپرس��ت مدیریت ان��رژی و کربن ش��رکت ملی 
گاز ای��ران درباره با ای��ن ماده قانونی اظه��ار کرد: با 
الگوبرداری از بازار جهانی کربن، صنایعی که مصرف 
گاز آنه��ا بیش از معیار مصرف انرژی باش��د ملزم به 

تهیه و ارائه گواهی صرفه جویی گاز خواهند شد.
کاش��فی به طرح های بهینه سازی جاری در شرکت 
ملی گاز ایران اش��اره ک��رد و گفت: یکی از مهم ترین 
طرح ه��ای در ح��ال اجرای ش��رکت مل��ی گاز ایران 
طرح تعوی��ض و جایگزینی بخاری های ب��ازده بالا با 
بخاری های مرس��وم بازده پایین اس��ت ک��ه مصوبه 
اس��فندماه س��ال ۱۴۰۱ ش��ورای اقتص��اد یک��ی از 
شیوه های بازگش��ت س��رمایه گذاری این طرح را در 
قال��ب ارائه گواهی صرفه جوی��ی گاز با قابلیت معامله 

در بورس انرژی اعلام کرده است.
وی یادآور ش��د: با توجه به تکمیل فرآیند پذیرش 
گواهی صرفه جویی گاز در بورس انرژی، زمینه حضور 
و مش��ارکت فعال س��رمایه گذاران در این طرح ملی 

فراهم است.

مدیر امور منابع آب شهرس�تان س�اوه گفت: با وجود پنج برابر 
ش�دن میزان دبی ورودی به سدالغدیر ساوه اما تاثیر چندانی در 
افزایش میزان حجم آب ذخیره ش�ده در دریاچه این سد نداشته 

است.
مجید امیرحسینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از ابتدای سال آبی 
جاری )اول مهرماه ۱۴۰۲( تاکنون ۸۳ میلیمتر در این شهرس��تان باران 

باریده است که ۳۳ میلیمتر آن مربوط به بارش روزهای گذشته است.
وی با اشاره به کاهش پنج درصدی میزان بارندگی پائیز امسال نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته گفت: میزان بارش های صورت گرفته در سال 

آبی جاری نسبت به بلندمدت نیز با کاهش ۳۳ درصد مواجه است.
امیرحس��ینی در ادامه گف��ت: در حال حاضر می��زان دبی ورودی آب 
به س��د الغدیر س��اوه ۶ متر مکعب بر ثانیه اس��ت که نس��بت به قبل از 
بارندگی های اخیر، افزایش پنج برابری داشته است. در حال حاضر حجم 
آب ذخیره ش��ده در دریاچه س��د افزون بر ۲۱ میلیون متر مکعب است. 
وی بیان کرد: از آنجا که حوضه آبی س��د الغدیر س��اوه وس��یع است لذا 
پیش بینی می شود که با گذشت حداقل ۱۰ روز پس از وقوع بارش ها این 
سد آبگیری ناشی از بارش های اخیر را آغاز کند و میزان دبی ورودی آب 
تا حدودی افزایش یابد. گفتنی اس��ت، سد الغدیر ساوه با ۲۶۵ متر طول 

تاج و حجم ۲۷۷ میلیون مترمکعب آب از نوع دو قوسی بتنی است که در 
سال ۷۲ با هدف تأمین برق و آب کشاورزی ۲۳ هزار هکتار از اراضی این 
شهرستان احداث شد. این سد براساس اهداف چند منظوره شامل تنظیم 
آب کشاورزی، کاهش خطرات سیل، تولید انرژی الکتریکی، اشتغال زایی 
و ایجاد مراکز گردشگری احداث شده است و از ویژگی های مسیر انتقال 
آب در س��د الغدیر این است که آب از طریق کانال اصلی به طول حدود 
۱۰ کیلومتر به شبکه اصلی آبیاری منتقل می شود. در پی وقوع سیل در 
فصل بهار ۹۸ و تکمیل شدن تراز آبی سد الغدیر ساوه، این سد در هشتم 

اردیبهشت ماه همان سال پس از ۲۲ سال، سرریز کرد.

مدیر امور منابع آب ساوه:
دبی ورودی »الغدیر« پنج برابر شد

گواهی صرفه جویی گاز در بورس انرژی پذیرفته شد
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 سازمان شهرستان ها از استان های فاقد نماینده
 نماینده فعال می پذیرد.
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نماین�ده کارگران در ش�ورای عالی کار با بیان 
این که قانون گذار حداقل دس�تمزد را در س�ال 
۱۴۰۲، ۷میلیون و ۳۰۰هزار تومان دیده اس�ت، 
گف�ت: یک کارگر باید با این مبلغ نیازهای خود 
را رفع کند که عملًا باید برای چنین کاری نابغه 

باشد.
محمدرضا تاجیک, نماینده کارگران در شورای عالی 
کار در گفت وگ��و ب��ا خبرنگار اقتص��ادی خبرگزاری 
تس��نیم، با بیان اینکه همیشه درآمد کارگر یک سال 
نس��بت به تورم عقب تر اس��ت گفت: مناطق مختلف 
کش��ور از لحاظ تعداد جمعیت و درصد تورم متفاوت 
اس��ت. اقلام غیرخوراک��ی در تهران با ت��ورم بالایی 
روبه رو اس��ت و باتوجه به در نظ��ر گرفتن تعداد کم 
خانوار در این ش��هر، عدد سبد معیشت بسیار بزرگ 
است. تعیین مزد منطقه ای برای تهران تبعات خوبی 
ندارد و باعث مهاجرت بیش��تر کارگران به این ش��هر 
می ش��ود، مزد ملی باید تعیین شود، عددی که برای 
س��بد معیش��ت در نظر می گیریم، عددی نیست که 
به عنوان دس��تمزد به کارگ��ران پرداخت می کنیم و 
حقوق کارگران همیش��ه یک س��ال نس��بت به تورم 

عقب تر است.
وی ب��ا تأکی��د بر اینکه س��اختار دس��تمزدها باید 
به صورت اساسی اصلاح ش��ود افزود: هدف از اجرای 
مزد منطقه ای این اس��ت که مزد بر اس��اس مناطق 
و صنایع موجود پرداخت ش��ود. مزد منطقه ای زمانی 

ارزشمند اس��ت که هزینه های معیشت به طور کامل 
دیده ش��ده باشد بنابراین دس��تمزدها در کشور باید 

به صورت ساختاری اصلاح شوند.
تاجیک معتقد اس��ت دستمزد باید مطابق معیشت 
کارگرها تعیین ش��ود و ادامه داد: در ماده ۴۱ قانون 
کار گفته ش��ده است دس��تمزد باید مطابق معیشت 

کارگرها تعیین ش��ود. قانون گذار حداقل دستمزد را 
در س��ال ۱۴۰2، ۷ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان دیده 
است که اگر بیمه از آن کسر شود به مبلغ ۶ میلیون 
و ۸۰۰ هزار تومان می رس��د، بنابرای��ن یک خانواده 
س��ه نفره که مبنای خانوار در ایران اس��ت باید با این 
مبلغ نیازهای خود را در راس��تای خوراک، اس��کان و 

آم��وزش رفع کنند که عملًا ب��رای چنین کاری باید 
نابغه بود.

عض��و ش��ورای عالی کار ب��ا تأکید ب��ه اینکه دولت 
راهکاره��ای خوبی جهت تقویت ناتوان��ی مردم ارائه 
کند اظهار داش��ت: بس��یاری از کارفرمایان سودجو، 
فقط به فکر منافع شخصی خود هستند نه گره گشایی 
از کش��ور که این کار عملًا وظیفه فراسازمانی است و 
افرادی که در ش��ورای عالی کار هستند باید دستمزد 
مطابق معیش��ت تعیین کنند که اگ��ر این اتفاق رخ 
ندهد در س��ال جدید مهاجرت نی��روی کار افزایش 
خواه��د یافت و بحث عدم عرضه نیروی کار تش��دید 

خواهد شد.
وی اضاف��ه ک��رد: کمبود نی��روی کار به معنای آن 
اس��ت که کارخانه ه��ا تعطی��ل می ش��وند و ناتوانی 
مردم در پرداخت هزینه های روزمره باعث می ش��ود 
تولید کننده ها دیگر خریدار نداشته باشند. دولت باید 
دیدگاه خود را جابه جا کند و راهکارهای خوبی جهت 

تقویت مشکلات و هزینه های مردم ارائه دهد.
نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: متأسفانه 
در سال جاری ما نتوانس��تیم به خواسته های جامعه 
کارگری در ش��ورای عالی کار دس��ت پی��دا کنیم و با 
توجه به عدم رعایت ماده ۴۱ و تبصره های آن توسط 
دول��ت، کارگران از حق طبیعی خودش��ان بازماندند، 
امیدواریم در س��ال ۱۴۰۳ بتوانیم دس��تمزدی را که 

جوابگوی هزینه های کارگران باشد، تعیین کنیم.

سرپرس��ت اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران با اشاره به 
حریق های اخیر در برخ��ی کارخانه ها، انبارها و تولیدی ها، از کارفرمایان 
خواس��ت تا درخصوص رعایت اصول ایمنی و پیشگیری، نصب تجهیزات 
لازم، اطفاء حریق و بیمه مجموعه های خود در برابر آتش سوزی جدیت 

و اهتمام بیشتری داشته باشند.
به گزارش ایس��نا، یکی از مطالبات مه��م جامعه کارگری و کارفرمایی، 
ارتقای ایمنی به منظور کاهش حوادث ناش��ی از کار اس��ت و وزارت کار 
در دولت س��یزدهم اقدام��ات موثری در زمینه کاهش حوادث ناش��ی از 
کار، گس��ترش آموزش و رعایت نکات ایمنی در پیش گرفته که منجر به 

کاهش آمار تلفات و حوادث ناشی از کار شده است.
به اذعان کارشناس��ان، یکی از مهم ترین دس��تاوردهای دولت در مسیر 
ارتقای فرهنگ ایمنی و بهداشت کار،  کاهش نرخ آسیب های شغلی بوده 
اس��ت. بر همین اس��اس موضوع صیانت از نیروهای کار به عنوان یکی از 
اولویت های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دس��تور کار قرار گرفته 
و در این زمینه بیش از ۲۵ هزار کمیته حفاظت فنی در س��طح کش��ور 
و در کارگاه ه��ای ب��الای ۲۵ نفر به منظور حفاظت از نیروی کار ش��کل 

گرفته است.
آمارهای جهانی نیز گویای آن است که بر اثر وقوع حوادث ناشی از کار 
به طور متوسط سالانه ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر فوت می شوند. به اعتقاد 
کارشناسان مهم ترین پیامد صیانت از نیروی کار، ارتقای رشد و بهره وری 
در بنگاه اس��ت که بستر حمایت از پایداری مش��اغل و حفظ اشتغال در 

واحدها را فراهم می کند.
در همین راس��تا، محمد آذرپن��اه � سرپرس��ت اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی اس��تان تهران � ضمن اش��اره به حریق های اخیر در برخی 
کارخانه ه��ا، انباره��ا و تولیدی ها، از کارفرمایان خواس��ته تا در خصوص 
رعای��ت نکات و اصول ایمنی و پیش��گیری،  نصب تجهی��زات لازم، اطفاء 
حری��ق و بیمه مجموعه ه��ای خود در بربار آتش س��وزی دقت و جدیت 

بیشتری داشته باشند.

 
وی از ض��رورت به صدا در آوردن زنگ هش��دار به منظور هوش��یاری 
مدی��ران کارخانه ها، تولیدی ها و انبارهای نگهداری مواد قابل اش��تعال و 
همچنین ارائه کنندگان خدمات عمومی نس��بت به وقوع حریق خبر داد 
و تاکید کرد: وقوع چندین فقره آتش س��وزی در برخی مراکز عمومی و 
درمانی، کارخانه ها و انبارهای محصولات قابل اش��تعال در استان تهران 

باید به منزله یک هشدار جدی تلقی شود.
سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران، وقوع آتش 
س��وزی و حریق را یکی از حوادث محیط کار برشمرد که آثار مخربی بر 
جامع��ه کار و تولید دارد و از کارفرمایان خواس��ت با رعایت اصول ایمنی 
در کارگاه ه��ا با هزینه کمت��ر از این قبیل حوادث ک��ه علت اصلی وقوع 
آنها عدم آموزش مناس��ب نیروی کار و عدم اس��تفاده از تجهیزات ایمنی 
است، پیشگیری کنند.به اعتقاد آذرپناه یکی از حوادث محیط کار که آثار 
مخربی بر جامعه کار و تولید و پیشرفت اقتصادی دارد، وقوع آتش سوزی 
و حریق است و کارفرمایان می توانند با رعایت اصول ایمنی در کارگاه ها با 
هزینه کمتری از این قبیل حوادث که علت اصلی وقوع آنها عدم آموزش 
مناسب نیروی کار و عدم استفاده کافی از مسئولین ایمنی در مجموعه ها 

و عدم استفاده از تجهیزات ایمنی است پیشگیری کنند.

پی��ش از این معاون رواب��ط کار وزارت کار از وجود یک میلیون کارگاه 
فعال زیر ۱۰ نفر نیروی کار در کش��ور خبر داده و گفته بود: ۴ درصد از 
تولید ناخالص کش��ورها در س��ال برای حوادث کار و بیماری های شغلی 

هزینه می شود که این عدد در ایران قابل توجه است.
ب��ه دنبال الح��اق ایران به مقاوله نامه ۱۵۵ ایمنی و بهداش��ت ش��غلی 
س��ازمان جهانی کار، آیین نامه مقاوله نامه از هجدهم بهمن ماه امسال به 
اجرا درآمد که به موجب آن کلیه کارکنان در تمامی مش��اغل کش��ور و 
در تمامی دس��تگاه های دولتی، خصوصی و عمومی، مشمول مقاوله نامه و 
ملزم به رعایت ایمنی و بهداشت شغلی شدند. با اجرای مقاوله نامه ایمنی 
و بهداشت شغلی، فضای سالمی برای محیط و نیروی کار فراهم شده و با 
کمک شرکای اجتماعی و دستگاه های مرتبط مسیر کاهش بیماری های 

شغلی هموار می شود.
در قانون کار ایران اهمیت رعایت نکات ایمنی و بهداش��ت محیط کار 
مورد تاکید قرار گرفته اس��ت؛ به نحوی که بر اساس تبصره یک ماده ۹۶ 
قانون کار، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مسئول برنامه ریزی، 
کنترل،   ارزشیابی و بازرسی در زمینه بهداشت کار و درمان کارگری بوده 

و موظف است اقدامات لازم را در این زمینه به عمل آورد.
مطابق ماده ۱۴۷ قانون کار نیز دولت مکلف اس��ت خدمات بهداش��تی 
و درمانی را برای کارگران و کش��اورزان مشمول این قانون و خانواده آنها 

فراهم سازد.
به گزارش ایس��نا، مقوله بهداشت همواره به عنوان یکی از شاخص های 
اصلی تأمین رفاه اجتماعی مطرح بوده و توجه به س��لامت نیروهای کار 
در دس��تور کار دولت ها قرار داش��ته است. کارشناسان معتقدند همکاری 
مناس��ب با بازرس��ان کار و پیگیری جدی تذکرها در جلوگیری از وقوع 
حوادث ناش��ی از کار و رعایت اصول ایمنی توسط کارفرمایان موثر است. 
همچنین آموزش رمز اصلی پیش��گیری از حوادث کار به ش��مار می رود 
و کارگاه ه��ا باید رعایت ن��کات ایمنی و حفاظتی را در دس��تور کار قرار 

بدهند.

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران:
کارفرمایان اصول ایمنی در مجموعه های خود را رعایت کنند

جزییات افزایش 22۰ هزار تومانی یارانهکارگری که با دستمزد 7میلیون تومانی زندگی می کند نابغه است
 اجرای »طرح فجرانه« برای ۷دهک به مدت سه ماه

کالاب�رگ  ط�رح  جدی�د  مرحل�ه 
الکترونیک�ی برای س�ه ماه ب�ا یارانه 
تش�ویقی ۲۲0 ه�زار تومان�ی ب�رای 
دهک های یک تا هف�ت درآمدی )۶1 
میلیون نفر( در حالی اجرایی شده که 
با خرید از فروشگاه های متصل به این 
ط�رح یارانه افراد تا س�قف ۲۲0 هزار 

تومان افزایش خواهد داشت.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، طرح 

کالابرگ الکترونیکی که حدود ۶ ماه از اجرای آن در کش��ور می گذرد و در گذش��ته به شکل 
پایلوت اجرا ش��ده بود، وارد مرحله جدیدی شده که استقبال از آن را با افزایش مواجه کرده 
است. مرحله جدید و بزرگ طرح ملی کالابرگ الکترونیکی آن را به مناسبت پیروزی انقلاب 
اسلامی طرح »فجرانه« نامیده اند، در راستای حمایت مضاعف از سبد غذایی خانوار یارانه بگیر 
ب��ا اولویت خانوار دهک های پایین جامعه از ۱۷ بهمن ماه آغاز و تا ۱۷ اردیبهش��ت ماه س��ال 
آینده ادامه خواهد داش��ت. در این طرح افراد مشمول یارانه دهک های یک تا هفت درآمدی 
با خرید ۱۱ قلم کالایی که در س��بد کالایی تعریف ش��ده است، می توانند تا سقف ۲۲۰ هزار 

تومان اعتبار یارانه دریافت کنند.
دریاف��ت این یارانه تش��ویقی که به صورت اعتبار در حس��اب افراد ش��ارژ می ش��ود، هیچ 
پیش شرطی ندارد. کافی است فرد از اقلام سبد کالایی )به ازای هر فرد ۳ لیتر شیر کم چرب، 
پنیر ۴۰۰ گرمی، ماست کم چرب دبه ۲.۵ کیلویی، تخم مرغ یک کیلوگرمی، گوشت مرغ یک 
کیلوگرمی، روغن مایع یک بسته ۸۱۰ گرمی، ماکارونی یک بسته ۷۰۰ گرمی، برنج ۲ کیلو، 
قند و ش��کر یک کیلوگرم، گوشت نیم کیلوگرم( که تعریف ش��ده، خرید کند و مابه التفاوت 
قیمت روز آن با قیمتی که مربوط به س��ال ۱۴۰۱ اس��ت به صورت اعتبار مضاعف ۲۲۰ هزار 

تومانی است را دریافت خواهد کرد.
این سبد که تمام اقلام ضروری را دارد به قیمت ۷۴۳ هزار و ۷۵۰ تومان در دسترس است 

و افراد می توانند آن را به قیمت حدود ۵۲۰ هزار تومان خریداری کنند.
متقاضیان استفاده از کالابرگ الکترونیکی می توانند با مراجعه به فروشگاه های طرف قرارداد 
ش��بکه ملّی اعتبار)۲۱۰ هزار فروش��گاه خُرد و فروش��گاه های زنجیره ای افق کوروش، جانبو، 
هفت، دیلی مارکت، گندم، هایپرفامیلی، وال مارکت، محسن، مینومارت، ترقی و فروشگاه های 

اینترنتی اسنپ مارکت و دیجی کالا( نسبت به خرید اقلام اساسی اقدام کنند.

سازمان استاندارد أعلام کرد

باز هم به بهانه تحریم؛ کارشکنی روسای IAF برای 
خوش خدمتی به اربابان آمریکایی 

مجمع بین المللی نهادهای تائید صلاحیت ) IAF( از سال 1۳۹۸ تاکنون علیرغم 
مکاتبات مکرر، از صدور حق عضویت ایران به بهانه تحریم ها امتناع می کند.

به گزارش ایس��نا ، س��ازمان اس��تاندارد أعلام کرد: رفتارهای سیاس��ی مجمع بین المللی 
نهاده��ای تائید صلاحیت ) IAF( در ارتباط با لغو عضویت ایران )مرکز ملی تایید صلاحیت 
ایران"NACI" ( و آن هم در آس��تانه پیوس��تن این مرکز پس از ۲۶ سال به عضویت کامل 
انجمن بین المللی تایید صلاحیت آزمایش��گاهی و امضای موافقتنامه شناسایی متقابل قابل 

درک نیست.
 علیرغم پیگیری های مکرر جهت صدور صورتحس��اب حق عضویت ، نهایتا رئیس مجمع 

اعلام کرد: " به خاطر تحریم های آمریکا قادر به صدور صورتحساب نیست "
پر واضح اس��ت که این اقدام یک رفتار کاملا سیاس��ی در قبال تحولات فنی بین المللی و 

تجاری ایران می باشد که البته پیگیری های حقوقی همچنان  در دست اقدام است.

کاهش 2 درصدی کارکنان غول پوشاک ورزشی
نایک نیروی کار جهانی خود را حدود ۲ درصد کاهش خواهد داد.

به نقل از بلومبرگ، این غول پوش��اک ورزشی با تلاش برای کاهش هزینه ها برای مقابله با 
چشم انداز ضعیف فروش و رقابت رو به رشد تلاش می کند.

این ش��رکت مس��تقر در اورگان ایالات متحده تعداد کارگرانی که تحت تأثیر قرار خواهند 
گرفت را اعلام نکرد، اگرچه در حال حاضر حدود ۸۳ هزار و ۷۰۰ کارمند در سراس��ر جهان 
دارد. نایک گفت: اقداماتی که انجام می دهیم، ما را در موقعیتی قرار می دهد که سازمان خود 

را برای رسیدن به بزرگترین فرصت های رشد خود بررسی کنیم.
این تعدیل مش��اغل به دنبال اعلامیه ای در ماه دس��امبر رخ داد و مبنی بر این موضوع که 

شرکت به دنبال صرفه جویی ۲ میلیارد دلاری در هزینه است.
اقدام نایک شامل کاهش نیروی کار و ساده سازی خط تولید است.
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قهرمانی مقتدرانه جوانان مس سونگون در لیگ 
استان آذربایجان شرقی 

 عصرآزادی/ س�رویس ورزشی:تیم 
فوتبال جوانان مس سونگون در فاصله 
ی�ک هفته مان�ده تا پایان مس�ابقات، 
ب�ا اقتدار و بدون شکس�ت ب�ه عنوان 
قهرمانی رقابت های لیگ دس�ته یک 
جوانان باش�گاه های آذربایجان شرقی 

دست یافت.
هفته نهم  رقابتهای فوتبال لیگ دس��ته 
یک جوانان باشگاه های استان  با برگزاری 
یک دیدار حس��اس بین تیم های مس س��ونگون و منتخب مرند به عنوان تیم های اول و دوم 
جدول، در زمین چمن فرودگاه تبریز برگزار ش��د و طی آن تیم مس در یک بازی برتر موفق 
شد میهمان خود را با نتیجه دو بر یک شکست داده و با ایجاد فاصله چهار امتیازی با رقیب، 

در فاصله یک هفته مانده به پایان مسابقات، قهرمانی اش را مسجل کند.
تیم مس سونگون در این پیکارها به سرمربیگری محمود نصیرپور، بدون شکست و با هفت 
برد و دو تس��اوی و کسب 2۳ امتیاز از ۹ دیدار و بدون دریافت کارت قرمز در طول رقابت ها، 

با اقتدار به عنوان قهرمانی دست پیدا کند.

دعوت از ۵ بوکسور استان آذربایجان شرقی به 
اردوی تیم ملی؛

در  ورزش�ی:  عصرآزادی/س�رویس 
مس�ابقات انتخاب�ی تیم مل�ی جوانان 
ای�ران  اس�لامی  جمه�وری  بوک�س 
امیرمه�دی قبل�ه ) ۹۲ کیلوگ�رم ( از 
شهرس�تان بناب موفق به کسب مدال 
ط�لا، هادی محم�دی ) ۴۸ کیلوگرم ( 
و فردی�ن جوانم�رد ) 51 کیلوگرم ( از 
شهرستان میانه موفق به کسب مدال 
نق�ره، ابوالفضل طایفه از شهرس�تان 
بناب و س�الار محمدزاده ) 75 کیلوگرم ( از شهرس�تان جلفا موفق به کس�ب برنز 

شدند.
لازم به ذکر اس��ت عیسی گلمحمدی رئیس هیئت بوکس استان آذربایجان شرقی مسئول 

برگزاری مسابقات انتخابی تیم ملی جوانان بوکس جمهوری اسلامی ایران بود.

اتمام مسابقات فوتبال جام شهرداری

عصرآزادی/سرویس ورزشی: فینال مس�ابقات فوتبال جام شهرداری، یادواره ده 
هزار شهید آذربایجان با شرکت ۲7۹ تیم و ۴۸۶ بازی در دوره بزرگسالان و جوانان 
برگ�زار و در نهای�ت با قهرمانی تیم های مهر عظام ایث�ار و طاهای ابوذر به کار خود 

پایان داد.
 این مسابقات که از ۱۷ آذر ماه شروع شده بود، در مرحله اول در ۱۲ ورزشگاه و در مرحله 
دوم بصورت حذفی با حضور ۶۹۷۰ بازیکن و ۸۳۷ نفر به عنوان کادر فنی در ورزش��گاه های 
ایثار، خیابانی، حکم آباد، رهروان ش��هدا، دیهیم، ارم، توحید، رش��دیه، ابوذر، کوجوار، تلاش، 
شهید رفعتی و فینال مسابقات در استادیوم شهید توانای باشگاه شهرداری برگزار و تیم های 
حکم آباد در رده سنی بزرگسالان و تیم شهید پناهی مشعل در رده سنی جوانان عنوان نائب 

قهرمانی این مسابقات را کسب کردند.
 لازم به ذکر است کلیه لباس های بازیکنان و تجهیزات ورزشی کادر اجرائی و توپ مسابقات 

در راستای حمایت از ورزش همگانی توسط باشگاه شهرداری تبریز تأمین شده بود.
تیم های اول این دوره از مسابقات به مشهد مقدس اعزام خواهند شد.

تیم های برتر هاکی آذربایجان شرقی معرفی شدند
عص�رآزادی/ س�رویس ورزش�ی: با 
برگ�زاری مس�ابقات اس�تانی هاک�ی 
آقایان تیم های برتر و فنی ترین هاکی 

کار معرفی شدند.
 مسابقات استانی هاکی گرامیداشت دهه 
فجر با حضور ۶ تیم به ترتیب اسکو و تبریز 
و مرند هر کدام ۲ تیم و هر تیم متشکل از 

۸ نفر در سالن ستارخان تبریز برگزار شد.
تیم های برتر این رقابت ها به ترتیب ذیل معرفی شدند؛

قهرمان مسابقات تیم صنایع روشنایی شاهچراغ
نائب قهرمان مسابقات تیم داروخانه دکتر تقی پور میانه 

مقام سوم مسابقات تیم مرکز تناسب اندام و سلامتی آرسیس 
مقام اول مسابقات در بخش نوجوانان تیم ستارگان هاکی مرند

همچنی��ن مهدی زارعی از تیم نوجوانان س��تارگان هاکی مرند بعن��وان فنی ترین بازیکن 
معرفی شد.

صدرنشینی مقتدرانه امید مس سونگون
عصرآزادی/ سرویس ورزش�ی: تیم امید مس سونگون با پیروزی برابر تیم ارومیه 

ای در صدر جدول لیگ مناطق کشور قرار گرفت.
در هفته دوم این مس��ابقات تیم امید مس س��ونگون میزبان تیم درب معتقد ارومیه بود که 

این بازی با نتیجه ۴ بر یک به سود تبم مس سونگون به اتمام رسیده بود.
شاگردان عباس محمدیان در هفته نخست هم با ۴ گل تیم ابهر زنجان را مغلوب کرده بودند 

تا با ۶ امتیاز در صدر جدول قرار گیرند.
مس سونگون در هفته سوم لیگ منطقه ای امید کشور به مصاف نماینده استان اردبیل در 

این مسابقات می رود.

فرزانه فصیحی با رکوردشکنی، قهرمان آسیا شد
 دون�ده س�رعتی ای�ران موف�ق ش�د ب�ا شکس�ت رک�ورد داخ�ل س�الن آس�یا 

قهرمان شود.
به گزارش ایسنا، در دومین روز مسابقات دوومیدانی داخل سالن قهرمانی آسیا رقابت ماده 

۶۰ متر زنان برگزار شد و فرزانه فصیحی به مقام قهرمانی رسید.
فصیح��ی در فین��ال این ماده رکورد ۷.۲۰ متر را ثبت کرد و ضمن شکس��تن رکورد داخل 

سالن قهرمانی آسیا به مدال طلا دست پیدا کرد.
این اولین طلای ایران در یازدهمین دوره رقابت های دوومیدانی داخل سالن آسیاست.

فصیحی پس از آنکه قهرمان ش��د، ش��ادی خود را با تماش��اگران تقسیم کرد. او در آغوش 
س��پیده توکلی، س��رمربی تیم ملی، و زهرا نبی زاده، مربی تیم ملی، رفت. سپیده توکلی تاج 

نمادینی را بر سر فصیحی قرار دارد.
فصیحی پس از آن که متوجه ش��د رکورد مسابقات را شکسته است، سجده کرد و اشک از 

چشمانش سرازیر شد.
حمیده اسماعیل نژاد، دیگر دونده ایران، با ثبت زمان ۷.۴۱ ثانیه در این ماده پنجم شد.

عص�رآزادی/ س�رویس ورزش�ی: فین�ال مس�ابقات کش�وری 
کلیس�تنیکس استریت ورک اوت فدراس�یون آمادگی جسمانی 
ب�ا معرفی نفرات برتر جه�ت دعوت ب�ه اردوی تیم ملی به پایان 

رسید.
 مسابقات کشوری کلیستنیکس استریت ورک اوت فدراسیون آمادگی 
جس��مانی با حدود ۱2۰ ورزش��کار کلیس��تنیکس از 2۵ اس��تان کشور 
طی مدت ۳ روز به میزبانی اس��تان فارس در چهار ش��اخه فری استایل، 
قدرت، اس��تقامت و یک تکرار بیشینه ویژه آقایان برگزار شد و در پایان 
نفرات برتر جهت دعوت به تیم ملی کلیستنیکس استریت و ورزش های 

خیابانی، انتخاب شدند.
یک تکرار سبک وزن:

نفر اول: محمود مهری)آذربایجان شرقی(
نفر دوم: حجت نخعی

نفر سوم: علی عسکری
یک تکرار سنگین وزن:

نفر اول: نیما نایبی
نفر دوم: علی نوری

نفر سوم: سبحان جواد
استقامت سبک وزن:
نفر اول: ادریس عزیزی

نفر دوم: علی عباسی)آذربایجان شرقی(
نفر سوم: مجید قاسمی شهپر

استقامت میان وزن:
نفر اول: امیر حسین حیدریان

نفر دوم: حسین تیموری
نفر سوم: علی کرد بهمنی
استقامت سنگین وزن:

نفر اول: بهراد روستایی
نفر دوم: ولید سلامت

نفر سوم: علی مددی گندوانی
نتایج فینال مسابقات قهرمانی کشور کلیستنیکس و ورزش های 

خیابانی؛ ملی پوشان انتخاب شدند
فری استایل میان وزن:

نفر اول: ایلیا آذرنوش

نفر دوم: امید فلامرزی
نفر سوم: امیر امینی

فری استایل سبک وزن:
نفر اول: شهاب صفر آبادی

نفر دوم: علی نیکدل
نفر سوم: صالح پور حاتمی

فری استایل سنگین وزن:
نفر اول: فرهنگ زکریایی
نفر دوم: آرمین هنزازاده
نفر سوم: اسحاق صبوری

قدرت سبک وزن:
نفر اول: مهران ملکی اقدم)آذربایجان شرقی(

نفر دوم: سجاد رفیعی
نفر سوم: محمدعلی رستمی

نفر چهارم: علی بابا صحاف)آذربایجان شرقی(
قدرت میان وزن:

نفر اول: احسان ساجدی
نفر دوم: مهدی عبیزاده

نفر سوم: علیرضا باستین
همچنین سپهر نادری و پدرام سوزنده دو داور در بخش های قدرت و 
اس��تقامت و سعید رضایی به عنوان سر داور در شاخه یک تکرار بیشینه 

در این مسابقات حضور داشتند.

عصرآزادی/س�رویس ورزش�ی: میرعل�ی آقاس�یدی در جمع 
اعضای هیئت رئیسه هیئت کوه نوردی استان با اشاره به پتانسیل 
های طبیعی منطقه و همراهی اداره کل ورزش و جوانان اس�تان و 
شورای ش�هر تبریز اظهار کرد:امروزه سرمایه گذاری در ورزش و 
توسعه زیرس�اخت های مورد نیاز آن باعث رشد سلامت جامعه ، 
پرورش ورزشکاران نام آور و جذب سرمایه های کلان میشود که 
به طبع آن رونق اقتصادی نیز با خود برای اس�تان بهمراه خواهد 

داشت .
رئیس هیئت کوه نوردی اس��تان تنوع بالای زیرش��اخه های رشته کوه 
نوردی و صعودهای ورزش��ی را عامل مهمی در جذب توامان ورزش��کار و 
سرمایه گذار دانست و افزود:آذربایجان شرقی و شهر کهن تبریز با سابقه 
درخشان خود همچنان باید جایگاه ویژه خود را در ورزش ایفا کند و این 
مه��م با برنامه ریزی دقیق و نگاه بلند مدت مدیران و متولیان این بخش 

محقق میشود .    
آقاسیدی با اشاره به صحبت ها و رایزنی هایی که با مسئولین استانی و 
شورای شهر تبریز جهت احداث و تکمیل طرح های عمرانی و زیرساختی 
در زمینه توس��عه ورزش کوه نوردی و صعودهای ورزش��ی ش��ده اس��ت 
گفت:طبیعت آذربایجان خواس��تگاه ورزش کوه نوردی و توس��عه تمامی 
زیر ش��اخه های آن است،پتانسیل منطقه سهند برای ایجاد دیواره یخی 
و اس��کی تورینگ ، آبش��ار یخی اهر ، آبگرم های کوهستان های بزقوش 

س��راب و ظرفیت های اس��کای رانینگ در برخی از شهرس��تان ها و ... از 
جمله عوامل موثر در توس��عه کیفی این رش��ته ورزش��ی است  به همن 
منظور با مذاکراتی که با مس��ئولین شهرستان ها انجام گرفته است مقرر 
گردیده هر شهرس��تان نسبت به ش��رایط ویژه خود برنامه ریزی درستی 
کرده و با جذب س��رمایه گذار بعنوان قطب آن ش��اخه ورزش��ی فعالیت 

نمایند.
وی افزود:همچنی��ن با رایزنی هایی که با اعضای محترم ش��ورا ش��هر 
تبریز داش��ته ایم مطالعات لازم جهت احداث بزرگترین سالن یخ نوردی 

کشور شروع شده و در تلاشیم در کنار تکمیل نواقصات و تجهیزات سالن 
س��نگنوردی کوثر نام و نقش آذربایجان و تبریز را بعنوان پایتخت ورزش 

کوه نوردی و صعودهای ورزشی کشور پر آوازه تر کنیم .
محمدرضا جدیری عضو هیئت رئیسه هیئت کوه نوردی استان و مسئول 
پیگیری س��الن کوثر تبریز هم با اشاره به اقدامات انجام یافته جهت رفع 
نواقص این سالن گفت:خوش��بختانه با پیگیری های انجام یافته از سوی 
هیئت کوه نوردی اس��تان و شهرس��تان تبریز و درایت مدیرکل ورزش و 
جوانان اس��تان مدیریت این س��الن مجدد به هیئت استان واگذار شد که 
در اولین گام مش��کلات و نواقصات سالن بررسی شده و در تلاش هستیم 
هر چه س��ریعتر با رفع موارد این سالن را جهت استفاده ورزشکاران عزیز 

آماده کنیم.
جدیری افزود: در مرحله اول اقدامات هیترهای گرمایشی سالن تعمیر 
ش��ده و کار نصب مجدد آن ها در مراحل پایانی است.همچنین برگزاری 
جلس��ه با مربیان ورزشی جهت ارتقای رش��ته صعودهای ورزشی،بررسی 
موارد مربوط به بیمه سالن و تعیین روش نحوه فعالیت ورزشکاران در این 
سالن اقدامات بعدی است که در حال پیگیری هستیم و پس از بازگشایی 
سالن در فاز دوم نسبت به تکمیل تاسیسات و تجهیزات فنی سالن اقدام 
خواهد شد .   گفتنی است جلسه هیئت رئیسه هیئت کوه نوردی استان 
روز چهارشنبه هجدهم بهمن ساعت ۱۸ با حضور رئیس و دیگر اعضاء در 

محل هیئت کوه نوردی و صعودهای ورزشی استان برگزار گردید.

مسابقات قهرمانی کشور کلیستنیکس و ورزش های خیابانی
 ملی پوشان انتخاب شدند

تبریز پایتخت توریسم ورزشی کوه نوردی کشور می شود

عص�رآزادی س�رویس ورزش�ی: مدیرعام�ل 
باش�گاه تراکت�ور آخری�ن وضعیت باش�گاه در 
زمینه نق�ل و انتقالات، تمدید قرارداد و س�ایر 

موضوعات مرتبط با تیم را تشریح کرد.
هوش��نگ نصی��رزاده در خصوص جدای��ی برخی 
بازیکنان در نقل و انتقالات زمس��تانی، اظهار داشت: 
باتوج��ه به هزینه بالای ج��ذب بازیکن خارجی، این 
بازیکنان باید حدأقل یک س��ر و گ��ردن از بازیکنان 
ایران��ی باکیفیت تر باش��ند. »آلوارو خیمن��ز« وینگر 
اسپانیایی نیم فصل اول تراکتور، بازیکن با استعدادی 
بود؛ اما نتوانس��ت کیفیت خودش را نشان دهد و به 
همین دلیل ب��ه صورت توافقی ب��ا او قطع همکاری 
کردیم. وی ادام��ه داد: »محمد قنبری«، دیگر وینگر 
تیم  با بدشانس��ی در تمرینات انف��رادی از ناحیه زانو 
دچ��ار مصدومی��ت ش��د و باتوجه به عم��ل جراحی 
ک��ه انجام داده، نام این بازیکن را ب��ا اتکاء به قوانین 
ایفمارک، از لیس��ت تیم برای نی��م فصل دوم خارج 
کردی��م. برای محمد قنبری آرزوی س��لامتی دارم و 

امیدوارم در فصل آتی با قدرت به میادین بازگردد.
جدایی رس�تمی، ای�ران خواه، ش�کیب خو و 

خوآکین
وی از جدایی توافقی »عارف رس��تمی« خبر داد و 
افزود: رس��تمی در تعطیلات نیم فصل در یک سانحه 
رانندگی از ناحیه بازو دچار شکس��تگی ش��ده بود و 
باتوج��ه به عدم حض��ور در اردوی آنتالیا، تا حدودی 
از شرایط مسابقه دور ش��ده بود. همچنین باید دوره 
نقاهت س��ه ماهه را برای بهبود مصدومیت س��پری 
می کرد. سرانجام به این جمع بندی رسیدیم که با این 

بازیکن به صورت توافقی قطع همکاری کنیم.
مدیرعام��ل باش��گاه تراکت��ور در رابطه ب��ا جدایی 
»سعید ایران خواه« و »محمدرضا شکیب خو«، گفت: 
ایران خ��واه به دلیل مش��کلات مربوط ب��ه خروج از 
کشور نتوانس��ت در اردوی آنتالیا شرکت کند و پس 
از بازگشت از اردو، در یکی از جلسات تمرینی تیم در 
تبریز حضور یافت که باتوج��ه به ترافیک بازیکن در 
خط دفاعی، آقای خمز اعلام کرد »ش��اید ایران خواه 
فرصت چندانی برای بازی پیدا نکند« که ما هم برای 
کمک به این بازیکن، مجوز جدایی اش را صادر کردیم. 
همچنین باش��گاه با درخواس��ت جدای��ی محمدرضا 
ش��کیب خو، هافبک جوان تیم که فرصتی برای بازی 

کردن پیدا نکرده بود، موافقت کرده است.
وی خاطرنش��ان ک��رد: »خوآکین گی��ل«، یکی از 
اعضای کادرفنی با درخواست خودش و موافقت خمز 
و باشگاه، جدا شد و مربی باتجربه و رزومه دار دیگری 

جایگزین وی خواهد شد. 
نصیرزاده با بیان اینکه س��رمربی خواس��تار تقویت 
تیم در پس��ت مهاجم نوک و وینگر ش��ده بود، گفت: 
باتوجه به ش��رایط پیش آمده برای قنبری و رستمی، 
آقای »پاکو خمز« خواس��تار ج��ذب بازیکنان جدید 
در پس��ت های وینگر و مهاجم ش��ده بود که در گام 

نخس��ت، »رومل کیوتو« ملی پوش هندوراس��ی را به 
عن��وان مهاجم نوک جذب کردیم. بر حس��ب تجربه، 
قرارداد کیوتو را به نحوی منعقد کردیم که در صورت 
عدم رضایت س��رمربی تیم، بتوانی��م به راحتی قطع 

همکاری کنیم.
 نمی توانس�تیم ت�ا زم�ان رس�یدن کیوتو به 

شرایط مطلوب منتظر بمانیم
وی ادامه داد: کیوتو با اینکه س��وابق خوبی داشت، 
اما آمادگی بدنی کافی نداش��ت و نتوانس��ت کیفیت 
خ��ودش را در دیدارهای دوس��تانه نش��ان دهد و در 
پای��ان اردوی ترکیه ب��ا این بازیکن قط��ع همکاری 
کردیم. چ��ون نمی توانس��تیم تا زمان رس��یدن این 
بازیکن به ش��رایط مطلوب منتظر بمانیم؛ چرا که در 

این صورت زمان را از دست می دادیم.
مدیرعامل باش��گاه تراکت��ور تراکت��ور اضافه کرد: 
باشگاه در ادامه »سجاد آشوری«، وینگر تکنیکی تیم 
ذوب آهن را جذب کرد و این بازیکن توانسته خودش 

را با شرایط تیم وفق دهد.
وی در خصوص جذب »رحمان جعفری« در پست 
مهاجم، خاطرنش��ان کرد: جعفری فصل گذشته آمار 
فوق الع��اده ای در گلزنی ثبت کرده بود و امس��ال نیز 
عملکرد بس��یار خوب��ی در نیم فصل اول مس��ابقات 
داشت که سرانجام تراکتور توانست نظر این بازیکن و 

باشگاه شمس آذر را جلب کند.
دلتیچ شایستگی هایش را نشان خواهد داد

نصیرزاده در رابطه با جذب »میلوش دلتیچ«، وینگر 
صربس��تانی، بیان کرد: پس از جذب سجاد آشوری و 
رحمان جعفری، آقای خمز خواستار جذب یک وینگر 
خارجی چپ پا شده بود. باشگاه با وسواس زیاد رزومه 
بازیکنان خارجی را بررس��ی ک��رد و هدف مان جذب 
بازیک��ن باکیفیت و آماده بود. ج��ذب بازیکن در نیم 
فصل، س��ختی های خ��ودش را دارد؛ چرا که معمولاً 
باشگاه ها اجازه جدایی بازیکنان تأثیرگذارشان را صادر 

نمی کنند. با این ح��ال، پس از چندین روز مکاتبه و 
مذاکره با میلوش دلتیچ و تیمش، توانس��تیم انتقال 
این بازیکن صربس��تانی را نهایی کنیم. دلتیچ یکی از 
بهتری��ن بازیکنان تیمش بود و از لیگ برتر یونان که 
تعدادی از ستاره های تیم ملی ایران را در اختیار دارد 
و به مراتب کیفیت بالاتری نسبت به لیگ ایران دارد، 

آمده و شایستگی های خود را نشان خواهد داد.
وی خاطرنش��ان کرد: دلتی��چ در اردوی نیم فصل 
تیم��ش در آنتالیا حضور داش��ت و در دیدارهای ماه 
فوریه لیگ یونان نیز به زمین رفته که نشانگر آمادگی 
بالای این بازیکن است و این موضوع را می توان عمده 

تفاوت بین دلتیچ و کیوتو قلمداد کرد.  
وی در رابطه با درخواس��ت ه��واداران برای جذب 
هافب��ک دفاعی، گفت: ابتدا باید این موضوع را یادآور 
ش��وم که صفا هادی علی رغم سن و سال کم، بازیکن 
با تجربه ای اس��ت که سابقه حضور در فوتبال اروپا را 
دارد. ای��ن بازیکن تمام تلاش��ش را در تراکتور انجام 
داده و دس��تورات کادرفن��ی را اجرا می کن��د. با این 
حال، برای ایجاد رقابت بیشتر در این پست، با باشگاه 
طرف قرارداد یکی از بهترین هافبک دفاعی های لیگ 
برتر مذاکره کردیم و مش��کلی باب��ت پرداخت مبلغ 
رضایت نامه نداش��تیم، ولی باشگاه مبدأ با این انتقال 

موافقت نکرد.
نصیرزاده خاطرنشان کرد: خمز نیز در اردوی ترکیه، 
ری��کاردو آلوز و میلاد کر را در پس��ت هافبک دفاعی 
محک زد که گویا عملکردشان رضایت بخش بود. ما 
گزینه های دیگری هم داشتیم، اما همان طور که آقای 
خمز هم اعلام کرد، اگر نتوانیم بازیکن باکیفیت تری 
نس��بت به نفرات کنونی ج��ذب کنیم، هزینه بیهوده 

انجام داده ایم.
وی ادام��ه داد: باتوج��ه به اینکه امس��ال س��همیه 
بازیکنان بزرگس��ال کاهش یافته و همچنین سهمیه 
بازیکنان زیر 2۵ سال هم حذف شده است، در چنین 

ش��رایطی باید از بازیکنانی با توانای��ی بازی در چند 
پست اس��تفاده کرد. آقای خمز نیز توانایی بالایی در 
بکارگیری بازیکنان در پست های دیگر دارد. به عنوان 
مثال محمد آقاجان پور، س��یامک نعمتی، امیرحسین 
حس��ین زاده، گوس��تاوو واگنین، ریکاردو آلوز، میلاد 
کر و ... بازیکنانی هس��تند ک��ه در صورت صلاحدید 

کادرفنی، می توانند در چند پست بازی کنند.
وی ادامه داد: با فس��خ قرارداد عارف رستمی، یک 
جای خالی بازیکن بزرگسال در لیست تیم وجود دارد 
که براس��اس اعلام نیاز آقای خمز و در صورت وجود 
بازیکن ایرانی باکیفیت در آن پست، نسبت به تکمیل 
لیست تیم اقدام خواهیم کرد. هرچند وضعیت تراکتور 
بس��یار خوب بوده و آقای خمز از عملکرد بازیکنان و 

نقل و انتقالات تیم رضایت دارد.
تراکت�ور از حیث تعهدات ق�راردادی بهترین 

باشگاه در لیگ برتر است
نصیرزاده با بیان اینکه تراکتور از نظر سخت افزاری 
یکی از بهترین باش��گاه های ایرانی اس��ت، بیان کرد: 
تراکت��ور از حیث تعه��دات قراردادی ش��اید بهترین 
باش��گاه در لی��گ برتر باش��د و ج��ا دارد بابت تمام 
راهنمایی ها و پش��تیبانی های مادی و معنوی از آقای 
مهندس زنوزی تش��کر کنیم. قدردان زحمات ایشان 

هستیم.
صحبت ه�ای مقدمات�ی با چن�د بازیکن برای 

تمدید قرارداد
 مدیرعام��ل باش��گاه تراکت��ور درباره درخواس��ت 
ه��واداران مبنی ب��ر تمدید ق��رارداد بازیکنانی نظیر 
گوستاوو واگنین، بیان کرد: باتوجه به اینکه آقای پاکو 
خمز برای فصل بعد نیز با ما قرارداد دارد، فعالیت های 
نق��ل و انتقالاتی باش��گاه مبتنی بر درخواس��ت های 
ایشان است. در این راستا در صورت درخواست ایشان 
و تمایل خود بازیکن، قرارداد بازیکنان مدنظر تمدید 
خواهد ش��د. البته این نوید را به ه��واداران می دهم 
که صحبت های مقدماتی با چند بازیکن برای تمدید 

قرارداد انجام شده است. 
وی تأکی��د ک��رد: م��ا در س��ال های اخی��ر نهایت 
تلاش م��ان را انج��ام داده ایم که جدای��ی بازیکنان و 
مربیان خارجی و داخلی با توافق طرفین انجام ش��ود 

تا پرونده مالی برای باشگاه به وجود نیاید.
پیگیری های باشگاه برای اخذ مجوز حرفه ای

نصی��رزاده با اش��اره به تلاش باش��گاه ب��رای اخذ 
مجوز حرفه ای، گفت: همچون فصل گذش��ته، امسال 
نی��ز اقدامات لازم را برای اخ��ذ مجوز حرفه ای انجام 
می دهیم تا در صورت کسب سهمیه آسیایی، مشکلی 
از حیث مجوز حرفه ای نداش��ته باشیم. در این راستا 
کارگاه های آموزش��ی صیانت از یکپارچگی ورزش��ی، 
قوانی��ن داوری فوتبال و کنترل هوش هیجانی که از 
ملزومات اخ��ذ مجوز حرفه ای بوده، برای اعضای تیم 
توسط مدرس��ان اعزامی از سوی فدراسیون فوتبال و 

مورد تأیید AFC برگزار شده است.

نصیرزاده: قرارداد بازیکنان تراکتور تمدید می شوند
علت جدایی چند بازیکن تراکتور

  19  February  2024  /1445  شماره  6107 /  سال 27 / دوشنبه  30  بهمن  1402 / 9 شعبان



www.asrazadionline.ir
خبار شهرستان ا

مسکن مهر شهرجدید مهستان در ایستگاه پایانی
عصرآزادی /سرپرس�تی الب�رز: عضو هیات 
مدیره و سرپرس�ت شرکت عمران شهر جدید 
مهس�تان استان البرز اعلام کرد: پروژه مسکن 
مهر این شهر به ایستگاه پایانی رسید و شهریور 
ماه سال ۱۴۰۳ آخرین مهلت تکمیل واحدهای 

باقیمانده این پروژه تعیین شده است.
 ذبیح الله زارع اظهار کرد: اواخر دهه ۸۰ در مجموع 

کار س��اخت ۳۹ هزار واحد مس��کونی مهر در شهر جدید مهستان در برنامه کاری قرار گرفت که 
تاکنون ۳2 هزار واحدها آنها تکمیل و به مردم واگذار شده است.

وی ادامه داد: از مجموع ۳۹ هزار واحد مسکونی مهر شهرجدید مهستان تعداد چهارهزارو۴۸۴ 
واحد آنها توس��ط دولت سیزدهم تکمیل و در آذرماه امسال تعیین تکلیف شدند و تا پایان سال 

جاری نیز 2 هزارو ۴۶ واحد دیگر تکمیل و واگذار می شود.

تاکید معاون استانداری اصفهان؛

 لزوم هدف گذاری برای رونق ۱۰ درصدی  گردشگری 
استان اصفهان 

عصرآزادی /سرپرس�تی اصفهان: معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان 
گفت: افزایش 10 درصدی گردش�گری در این اس�تان یکی از اهداف اس�ت که در این 
راس�تا نیاز به برنامه داریم و کمیته های س�تاد خدمات س�فر باید با توجه به این مورد 
پیش بینی های لازم را انجام دهند. مهران زینلیان در هفتمین جلسه ستاد خدمات سفر 
استان که )ویژه منطقه شرق اصفهان( برگزار شد، اظهار کرد: سال جاری چند جلسه با 

متولیان گردشگری برگزار شد و کمیته ها باید برنامه کتبی خود را ارائه کنند. 
وی افزود: این اقدامات در رضایتمندی شهروندان مؤثر است و با ارائه برنامه ها به کمیته ها کمک 
می شود تا کمبودها را جبران کنیم. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان تاکید کرد: 
ارزیابی عملکرد اهمیت زیادی دارد و در صورتی که پایین بیاید، آن را در تخصیص میزان بودجه 
در نظر می گیریم، چرا که گردشگری برای ما مهم است. زینلیان ادامه داد: افزایش ۱۰ درصدی 
گردش��گری در این استان یکی از اهداف است که در این راستا نیاز به برنامه داریم و کمیته های 
ستاد خدمات سفر باید با توجه به این مورد، پیش بینی های لازم را انجام دهند. وی با بیان اینکه 
گردشگری به عنوان شتاب دهنده اقتصاد استان است، تصریح کرد: گردشگری می تواند بسیاری از 
مس��ائل اصفهان، همچون آلودگی هوا و کمبود آب را جبران کند. معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری اصفهان با تاکید بر اینکه باید به ارتقای صنعت گردشگری کمک کنیم و بسترسازی 
انجام ش��ود، ادامه داد: در این حوزه باید س��رمایه گذاری انجام شود؛ البته در استان اصفهان چند 
شرکت دانش بنیان در این حوزه فعال است و کارهای ویژه ای انجام شده که در دنیا نمونه است. 
زینلیان خاطرنشان کرد: تقارن نوروز و ماه رمضان نیاز به برنامه مدون دارد و باید مورد توجه قرار 
گیرد. گفتنی است در این نشست، فرمانداران شرق اصفهان نیز گزارشی از اقدامات انجام شده در 

حوزه گردشگری و خدمات سفر ارائه کردند.

رئیس پلیس فتای استان اصفهان هشدار داد؛

مراقب پیامک های جعلی ثبت نام یارانه معیشتی باشید
عصرآزادی /سرپرستی اصفهان: رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان اصفهان 

در خصوص پیامک های جعلی ثبت نام یارانه معیشتی به شهروندان هشدار داد.
س��رهنگ سید مصطفی مرتضوی با بیان اینکه شهروندان از طریق مراجع رسمی پیگیر یارانه 
معیشتی خود باشند،گفت: مجرمان و کلاهبرداران سایبری از هر موقعیتی سوء استفاده کرده و با 

فریب شهروندان، آنان را دام های خود گرفتار می کنند.
وی افزود: به تازگی با توجه به واریز یارانه معیشتی، مجرمان سایبری با ارسال پیامکی مبنی بر 

ثبت نام جاماندگان یارانه معیشتی از افراد کلاهبرداری می کنند.
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: در این ترفند پس از کلیک کاربران بر 
روی لینک موجود در متن پیامک، نرم افزاری بر روی گوشی آنان نصب شده و با آلوده کردن گوشی 

تلفن همراه، اطلاعات بانکی افراد به سرقت برده می شود.
سرهنگ سید مصطفی مرتضوی افزود: کاربران اخبار و اطلاعات مربوط به واریز یارانه معیشتی 
از س��ازمان هدفمند سازی یارانه ها را از طریق رسانه های ملی و رسمی کشور پیگیری کرده و به 

پیامک های جعلی به هیچ عنوان توجه نکنند.
سرهنگ مرتضوی گفت: هموطنان با مراجعه به آدرس cyberpolice.gov.ir می توانند 
از آخرین اخبار و اطلاعات این پلیس مطلع ش��ده و در صورت نیاز با ش��ماره ۰۹۶۳۸۰ بصورت 

شبانه روزی می توانند با کارشناسان پلیس فتا در ارتباط باشند

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای گیلان شایسته 
دریافت لوح برتر شد

عصرآزادی /سرپرستی گیلان: روابط عمومی شرکت برق منطقه ای گیلان با  کسب 
عنوان برتر و دریافت لوح  از سوی مدیر کل روابط عمومی وزارت نیرو قدردانی شد.

علی اکبر کاظمی، مدیر کل روابط عمومی وزارت نیرو با اهدای لوح برتر به رضا احمدی مدیر 
دفتر روابط عمومی شرکت برق منطقه ای گیلان از عملکرد این دفتر که منجر به کسب عنوان 
روابط عمومی برتر در ارزیابی جش��نواره عملکرد روابط عمومی های صنعت آب و برق در س��ال 
۱۴۰۲ ش��د، قدردانی کرد. گفتنی است که دومین جشنواره ارزیابی عملکرد روابط عمومی های 
صنعت آب و برق کش��ور در س��وم بهمن ماه سال جاری با حضور وزیر نیرو و مدیر عامل شرکت 
توانیر در سالن آمفی تئاتر وزارت نیرو برگزار شد. شایان ذکر است که روابط عمومی شرکت برق 
منطقه ای گیلان در سال جاری علاوه بر موفقیت فوق، موفق به کسب بالاترین امتیاز در شاخص 
تبیین دس��تاوردها و اقناع افکار عمومی در جش��نواره شهید رجایی، دریافت لوح سپاس از مدیر 
عامل وقت توانیر در خصوص شاخص اطلاع رسانی و عبور موفق از دوره اوج مصرف  و لوح سپاس 
از سوی عباسی استاندار گیلان به جهت کسب رتبه برتر در اولین جشنواره جهاد تبیین، امید و 

ایمان شده است. 

خبر

عصرآزادی/ سرویس شهرس�تانها: دادستان 
عمومی و انقلاب مرکز استان آذربایجان شرقی 
در نشس�ت بررسی مس�ائل و مشکلات مرتبط 
با تونل انرژی تبریز گف�ت: تونل انرژی با هدف 
تامین برق مطمئن و پایدار مرکز ش�هر تبریز و 

منطقه ایده لو در دست ساخت است.
در این جلسه که در آن، فرماندار تبریز، مدیر دیوان 
محاسبات آذربایجان شرقی، مدیرعامل شرکت توزیع 
برق تبریز، ش��هردار منطقه ی��ک تبریز و نمایندگانی 
از پبمانکار پروژه حضور داش��تند تش��کیل شده بود، 
آخرین وضعیت این ط��رح و اقدام های به عمل آمده 

برای پیشبرد و اتمام آن قرار گرفت.
محبوب علیلو با بیان اینکه تونل انرژی تبریز کلید 
نجات تبریز از بحران برق اس��ت اظهار داش��ت: این 

تون��ل ورود و خروج تغذیه مناط��ق ایدلو و مرکزیت 
شهر را برعهده دارد. 

وی با اشاره به تاخیر صورت گرفته در اتمام عملیات 
عمرانی تونل انرژی ایده لو افزود: نش��ت فاضلاب در 
مسیر احداث پروژه سبب متوقف و طولانی شدن این 
عملیات ش��د که همین توقف باعث بروز مش��کلات 

متعدد ترافیکی و شهری در این مسیر شده است.
دادستان مرکز استان آذربایجان شرقی در راستای 
صیانت از حقوق عامه و نظر به تعهدات ش��رکت برق 
منطقه  آذربایجان ش��رقی تاکید و مقرر کرد عملیات 
اجرای��ی پروژه تا پایان اس��فند م��اه ۱۴۰۲ به اتمام 
رسیده، عملیات کابل کشی و عملیات آسفالت ریزی 
مس��یر پروژه را نیز تا پایان خرداد ماه سال ۱۴۰۳ به 

پایان رسانده تا آماده بهره برداری شود.

عص�رآزادی /سرپرس�تی آذربایج�ان غربی:  
جلس�ه هماهنگی و هم افزایی نح�وه برگزاری 
س�ومین جش�نواره منطقه ای رس�انه و عدالت 
در ش�مال غ�رب کش�ور ب�ا حض�ور رئیس کل 
دادگس�تری آذربایجان غربی در س�الن امامت 

دادگستری استان برگزار شد.
رئیس کل دادگس��تری اس��تان در این جلس��ه که 
روس��ای کانون های وکلاء و کارشناسان، مرکز های 
وکلاء و کارشناس��ان قوه قضائیه، کانون س��ردفتران 
و دفتری��اران، رئیس ات��اق بازرگان��ی، دفاتر خدمات 
الکترونیک قضایی و مدیران فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
رئیس و نائب رئیس هی��أت مدیره خانه مطبوعات و 
مدی��ران روابط عمومی ادارات تابعه دس��تگاه قضایی 

استان حضور داشتند به ایراد سخن پرداخت.
ناصر عتباتی اظهار داشت: جشنواره رسانه و عدالت 
فرصت مناس��بی ب��ه منظور بهره گی��ری از ظرفیت 
رس��انه در جهت ارتق��ای جایگاه دس��تگاه قضایی و 
تبیین ماموریت ها با  انتقاد پذیری و نگاه نو و نقادانه 

و با رویکرد بهبود وضعیت است.
وی افزود: فعالان رسانه به عنوان ناظرین منصف و 
بی طرف می توانن��د کمک بزرگی برای ارتقاء بهبود 

عملکرد و خدمت رسانی باشند.

رئیس کل دادگستری اس��تان با اشاره به برگزاری 
س��ومین جشنواره رس��انه و عدالت به صورت منطقه 
ای در ش��مالغرب کشور گفت: استان های آذربایجان 
غربی، آذربایجان شرقی، کردستان، زنجان و اردبیل، 
عمومأ دارای موضوعات مشابه در حوزه های مختلفی 
همچون، حق��وق عامه، حمایت از واحد های تولیدی، 
زیس��ت محیطی و توس��عه امنیت و کاهش جمعیت 
کیفری زندانها می باش��ند، از این رو آثاری که از این 
استان ها به جشنواره ارسال خواهد شد در شناساندن 
مش��کلات و مرتفع نمودن نقاط ضعف و تقویت نقاط 

قوت بسیار موثر خواهند بود.
مقام ارش��د قضایی استان خطاب به اعضای جلسه 
گفت: مجموع��ه های دخیل در برگزاری جش��نواره 
از منظ��ر خود به موضوع نگاه کنن��د و کمک فکری 
و محتوای��ی برای بهبود وضعیت و پربار ش��دن و اثر 
بخش��ی برای اینکه اولاً جشنواره خوب برگزار شود و 
ثانیاً خروجی و نتیجه جش��نواره شناساندن جایگاه و 
اثربخشی دستگاه قضایی و ادارات و نهادهای تابعه در 

امر احقاق حق و گسترش عدالت باشد.
عتبات��ی در پایان گفت: اتفاقات بس��یار ارزش��مند 
و خوبی در دس��تگاه قضایی طی این س��ه سال رقم 
خورده ک��ه حاصل توجه به ظرفی��ت هایی بوده که 

قبلًا به آنها توجه نشده بوده و این حاصل تغییر نگاه 
مردم است که توسط اصحاب رسانه رقم خورده است،  
یکی از این دستاوردها اشتغال ۶۰ درصد از محکومان 
واجد شرایط در واحد های تولیدی است، از این رو می 
بایس��ت همه کمک کنند این جشنواره پر بارتر از دو 

جشنواره گذشته برگزار گردد.
در ابت��دای جلس��ه تای��وغ مدی��ر رواب��ط عمومی 
دادگس��تری اس��تان و دبی��ر جش��نواره گ��زارش و 
توضیحات��ی در زمینه برگزاری جش��نواره ارائه و در 

ادامه س��ایر اعضای جلس��ه به بیان نقط��ه نظرات و 
دیدگاههای خود درخصوص موضوع جلسه پرداختند 
و مقرر گردید با جمع بندی مطالب در جلسه ای که 
با حضور مدی��ران روابط عمومی های مربوطه برگزار 
خواهد شد نتایج که شامل موضوعات، تعیین داوران، 
عوامل اجرایی و سایر موارد لازم باشد در قالب پوستر 

جشنواره اطلاع رسانی گردد.
قاس��م کریمی رئیس اتاق بازرگانی ارومیه، یوسف 
پیربوداق��ی رئیس هی��ات مدیره خان��ه مطبوعات و 
رس��انه های آذربایجان غربی و روس��ای کانون وکلا و 
مرکز وکلای قوه قضائیه و جمعی از مدیران نهادهای 
قضایی وابس��ته نیز در این جلس��ه پیرامون برگزاری 

جشنواره به ایراد سخن پرداختند.
ش��ایان ذکر است بازه زمانی انتش��ار آثاری که در 
جشنواره شرکت داده خواهند شد از تاریخ  اول خرداد 
۱۴۰۲ تا ۱ خرداد ۱۴۰۳ می باشد و نکته مهم دیگر 
این اس��ت که این آثار در رسانه های دارای مجوز در 
پنج اس��تان صدر الذکر منتشر شده باشند، همچنین 
جوایز ارزشمندی برای برندگان این جشنواره در نظر 

گرفته شده است
کمیته اطلاع رس�انی خانه مطبوعات ورسانه 

های آذربایجانغربی

استارت جشنواره منطقه ای رسانه و عدالت در شمال غرب کشور در دادگستری  آذربایجان غربی 

برای اتمام پروژه تونل انرژی تبریز دو ماه فرصت دارید
ضرب الاجل دادستان مرکز استان آذربایجان شرقی در راستای حقوق مردم؛

اس�تاندار آذربایجان ش�رقی گف�ت: قیام ۲۹ 
بهم�ن مردم تبریز تمام کننده انقلاب اس�لامی 

بود.
به گزارش خبرنگار مهر، مالک رحمتی در نشس��ت 
ب��ا فعالان حزبی اس��تان افزود: بای��د توجه کنیم که 
آذربایجان ش��رقی در طول تاریخ پرافتخار کشورمان 
همواره اس��تانی پیشرو و پیشگام برای دفاع از اسلام 

و کشور بوده است.
رحمتی با بی��ان اینکه باید بالندگی و مس��ؤولیت 
پذی��ری مردم آذربایجان را زنده نگه داریم، افزود: در 
شرایطی که دش��من کوچک ترین مسأله در کشور را 
به بزرگ ترین مساله تبدیل می کند، احزاب مسؤولیت 
دش��واری برای مقابله با توطئه های دشمنان بر عهده 

دارند.
وی ب��ا بیان اینکه ما باید خودمان را در کنار مردم 
بصی��ر و آگاه مان حفظ کنیم که از آنها عقب نمانیم، 
ادامه داد: احزاب برای روش��نگری و اثرگذاری ایجاد 
ش��ده اند که در مقطع حساس کنونی باید صحنه را 

برای مردم شفاف کنند.
اس��تاندار آذربایج��ان ش��رقی ب��ا بی��ان اینک��ه از 
پیش��نهادهای احزاب برای مدیریت استان استقبال 
می کنیم، اظهار کرد: خانه احزاب استان، سند توسعه 
منطقه ای آذربایجان شرقی را با برگزاری گردهمایی 

و بارش فکری تهیه و تدوین کند.
رحمتی ادامه داد: همه نهادهای جامعه اسلامی ما 
مبتنی ب��ر حضور مردم هس��تند و عنصر کلیدی در 

نظام اسلامی، مردم است.

وی بی��ان ک��رد: در مقطع کنونی، دش��من به طور 
تمام قد، جنگ نرمی را ش��روع کرده اس��ت که قبلًا 
به این وسعت نبود و احزاب در این شرایط مسؤولیت 

خطیری دارند.

وی خاطرنش��ان کرد: دول��ت در انتخابات پیش رو 
فقط مجری انتخابات است و هیچ مسؤول دولتی حق 

هیچ گونه سوگیری ندارد.
استاندار آذربایجان شرقی بیان کرد: انتظار مردم از 
احزاب در مقطع کنونی، اتحاد و انسجام و یکپارچگی 
اس��ت. رحمتی اضافه کرد: با تلاش احزاب باید همه 
آح��اد مردم در انتخابات پیش رو مش��ارکت داش��ته 
باشند. وی افزود: فلسفه وجودی احزاب این است که 
در محلی که سرنوش��ت سیاسی مردم رقم می خورد، 
حضور مؤثر داشته باشند و کارنامه خود را ارائه کنند 

و بسنجند.
وی یادآوری کرد: جایگاه احزاب در نظام سیاس��ی 
ایران با همه جای جهان متفاوت و براساس ماده ۱۰ 
قانون احزاب کش��ورمان، تشکیل و فعالیت احزاب در 

آن آزاد است.
وی با بی��ان اینکه ظرفیت غنی در نظام سیاس��ی 
ما برای تحزب وج��ود دارد، گفت: فعالیت ۵۵ حزب 
موجود در آذربایجان شرقی، مصداق عینی آن است.

اس��تاندار آذربایجان ش��رقی با بیان اینکه از حضور 
پررن��گ و پرتعداد احزاب شناس��نامه دار در اس��تان 
اس��تقبال می کنی��م، ادامه داد: اح��زاب، محلی برای 
تربیت نیروی انس��انی متخص��ص و کارآمد و نخبه و 

برنامه محوری است.

قیام 2۹ بهمن مردم تبریز تمام کننده انقلاب اسلامی بود
استاندار آذربایجان شرقی:

بهره برداری از نودمین جایگاه عرضه فرآورده های نفتی منطقه کردستانبازگشت جریان برق به همه ی روستاهای بانه
عص�رآزادی /سرپرس�تی س�نندج:  مدی�ر توزی�ع برق 
شهرس�تان بانه از برق دار ش�دن همه ی مشترکان بخش 

روستایی بانه خبر داد.  
صلاح الدین قادری مدیر توزیع برق شهرس��تان بانه با اشاره به 
اینکه در پی بارش س��نگین برف و باران، وزش شدید باد و رانش 
زمین در تعدادی از روستاهای صعب العبور و کوهستانی، با قطعی 
پراکنده ی برق مواجه بودیم، اظهار داشت: تعدادی از روستاهای 
صعب العبور که دچار اختلال و قطعی برق ش��ده بودند با سامان 
دهی نیروها و بسیج امکانات، همه ی مشترکانی که در نتیجه ی 
بارش نزولات آسمانی این روزها برق آنان از حالت پایدار خارج گشته بود، مجددا” در ظهر امروز )۲۸ بهمن( 
تامین برق گردید. مدیر توزیع برق شهرستان بانه اظهار داشت: با اعزام اکیپ های امدادی و عملیاتی طی ۲۴ 
س��اعت گذشته به مس��یرهای روستاهای دچار اختلال، علی الرغم بروز مشکلات ناشی از تداوم بارش نزولات 
آس��مانی و انس��داد راههای مواصلاتی، خاموشی روستاهای وزمله، کانی پری، بیاندره و هفتاش با نصب دیزل 

ژنراتور رفع گردید.
قادری در ادامه تصریح کرد: خوش��بختانه برق روستاهای شهرستان بانه اکنون در حالت پایدار قرارگرفته و 

برق همه ی مشترکان در کمترین زمان ممکن تامین گردید.
لازم بذکر است عملیات احیای شبکه برق روستاهای شهرستان سقز، دیواندره و مریوان با تلاش شبانه روزی 

اکیپ های عملیاتی در شهرستانهای مذکور با جدیت و در قالب ۶۰ اکیپ عملیاتی در حال اجرا میباشد.

عصرآزادی /سرپرستی سنندج:   طی مراسمی با حضور 
،فرماندار دیواندره ، مس�ئولین پخش منطقه کردس�تان 
و دیگ�ر مدیران شهرس�تاني جای�گاه اختصاصی عرضه 
ف�رآورده های نفتي ش�هرداری  ش�هر دیوان�دره به بهره 

برداری رسید.
جهانبخش نوکانی مدیرشرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه کردستان با بیان این مطلب گفت : جایگاه عرضه فرآورده 
های نفتی شهرداری دیواندره ، هشتمین جایگاه ناحیه دیواندره 
مي باش��د که در زمینی به مساحت ۸۰۰ متر مربع با دارا بودن  

دو مخزن  به ظرفیت ذخیره سازي۹۰ هزار لیتر بنزین احداث شده است .
وی بااشاره به اشتغالزایی ۵ نفر در این جایگاه  افزود: این جایگاه دارای یک سکوی عرضه بنزین با 2 تلمبه 

دو نازله می باشد. 
نوکانی به هزینه ۴۰ میلیارد ریالی برای ساخت  این جایگاه  اشاره کرد و اظهار داشت: این جایگاه بر اساس 
آخرین اس��تانداردهای زیست محیطی ش��رکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران و سازمان محیط زیست 

احداث شده و تمامی مراحل اجرای طرح کهاب را انجام داده است.
نوکاني سپس با اشاره به فعال بودن ۸ باب جایگاه عرضه با ۹۰ نازل عرضه سوخت در سطح  ناحیه دیواندره 
افزود : با افتتاح این جایگاه شمار جایگاه هاي عرضه فرآورده هاي نفتي منطقه کردستان  به ۹۰ باب افزایش 

یافت.
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 مدیرعامل سازمان مدیریت
حمل و نقل مسافر شهرداری:

راهکار مشکل 
ترافیک شهر تبریز، 
ایجاد محدوده 
ترافیکی است

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل مسافر شهرداری تبریز، یکی از راهکارهای 
مهم برای حل مشکل ترافیک شهر را ایجاد محدوده ترافیکی عنوان کرد.

محمد حس��ین زاده در حاشیه سلسله نشس��ت های هیات اندیشه ورزی شهید فخری 
زاده فرمانداری تبریز، در گفت وگو با ایس��نا، اظهار کرد: مشکل عمده ترافیک شهر تبریز 
مربوط به فرهنگسازی ضعیف در این خصوص است چرا که اغلب سفرهای درون شهری 
ب��ه صورت تک سرنش��ینی انجام می گیرد. م��ردم باید در پیک ترافی��ک از حمل و نقل 
عمومی اس��تفاده کنند و این فرهنگس��ازی با همت جمعی شهرداری، صداوسیما و سایر 
ارگان های مربوطه ممکن است. وی افزود: در بررسی گره های ترافیکی شهر لازم است تا 
مطالعات عمیق توس��ط ارگان ها مربوطه مثل معاونت حمل و نقل شهرداری انجام بگیرد 
تا مشخص شود که سفرهای درون شهری به کدام مقاصد بیشتر هستند. تبریز به عنوان 

ثقل شمالغرب کشور، روزانه مسافرانی از شهرهای اطراف و استان های همجوار به مقصد 
مجتمع های پزشکی دارد. س��فرهای اداری، تجاری و اقتصادی هم روزانه در سطح شهر 
انجام می گیرد. بعد از شناسایی دقیق این سفرهای درون شهری باید برای مدیریت آن ها 
برنامه ریزی کرد. وی ادامه داد: نخس��تین راهکار حل مش��کلات ترافیکی ش��هر، ایجاد 
محدوده ترافیکی است تا همه افراد با هر نوع وسیله نقلیه ای نتوانند به این منطقه تردد 
کنند و مجبور به سفر با ناوگان حمل و نقل عمومی باشند. باید مسیرهای ویژه اتوبوس، 
تاکسی، دوچرخه و پیاده راه  تدارک دیده شود که هم بر سلامت شهروندان تاثیر بگذارد 
و هم به توس��عه گردشگری شهر و حفظ هویت ش��هری کمک کند. برای اجرایی شدن 
آن نیز نیازمند بس��ترهای مربوطه مثل پارکینگ پیرامون محدوده هس��تیم تا منجر به 

نارضایتی شهروندان نشود.  
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امیرعلی سلیمانی مطرح کرد

ترانه های غیرقابل دفاع اما موفق!
امیرعل�ی س�لیمانی می گوی�د: 
بخش�ی از موس�یقی پاپ ما برای 
تران�ه از لح�اظ ادب�ی ارزش قائل 
نیس�ت و خیلی از ترانه ها ش�اید 
از لح�اظ متن�ی و مکت�وب خیلی 
قابل دفاع نباشند؛ اما در ژانر خود 

موفق هستند.
 این ترانه س��را که با کتاب »مح��اورات« برگزیده بخ��ش ترانه هجدهمین 
جش��نواره ش��عر فجر شده است، در گفت وگو با ایس��نا درباره این کتاب خود 
گفت: مجموعه ام شامل ۷۰ ترانه عاشقانه است که در سال ۱۴۰۱ در انتشارات 
نزدیک تر منتش��ر شده اس��ت؛ البته بیشتر ترانه ها اجرا ش��ده و یا در مراحل 
انتشار موس��یقایی بودند. اجراش��دن ترانه هایم برایم اولویت دارد؛ اما دوست 
داشتم ترانه های مکتوبی را که به نظرم دارای ارزش بودند، منتشر کنم که این 

مجموعه در جشنواره موردتوجه داوران قرار گرفت.
  او در ادام��ه درب��اره ارزیاب��ی اش از وضعیت ترانه با بی��ان اینکه ترانه باید 
در قالب موس��یقی بررسی ش��ود، گفت: زمانی که از ترانه با عنوان قالب ادبی 
صحبت می کنیم باید در بس��تر همان موسیقی به آن نگاه کنیم. در سال های 
اخیر ترانه در حوزه موسیقی به لحاظ کمی تنوع بیشتری پیدا کرده است که 
در دل ه��ر فراوانی هم آس��یب هایی وج��ود دارد؛ در واقع هرچه از نظر کمی، 

تعداد بالا می رود، طبیعتاً فراز و نشیب در آثار بیشتر می شود.
 س��لیمانی با تأکید بر اینکه بخشی از موس��یقی پاپ ما برای ترانه از لحاظ 
ادبی ارزش قائل نیس��ت، بیان کرد: زمانی که با نگاه ادبی به این ترانه ها نگاه 
کنیم، ش��اید دارای ایرادهای ابتدایی باش��ند؛ اما خب مخاطب خود را دارند 
یا ممکن اس��ت پیدا کنند. به نظرم برای اینکه ارزیابی درس��ت تری نسبت به 
ادبیات امروز پیدا کنیم باید به همه ترانه سراهایی که درگیر موسیقی هستند 
نگاه کنیم، خیلی از ترانه ها ش��اید از لحاظ متن��ی و مکتوب خیلی قابل دفاع 

نباشند؛ اما در ژانر خود موفق هستند.
 او افزود: فکر می کنم اگر بررس��ی ترانه را به بس��تر موسیقی ببریم و بعد از 
شنیدن قطعه موسیقی درباره ترانه آن اثر و کارکردی که ترانه در آن موسیقی 
ایفا می کند صحبت کنیم، صحبت دقیق تری خواهیم داشت تا اینکه بخواهیم 
ب��ه متن مکتوب توجه کنی��م. اگر ترانه را در موس��یقی ببینی��م باید بگویم 
ترانه س��رایان جوان خوبی داریم که بیشترش��ان هنرمند هس��تند و در حوزه 
موس��یقی توانایی س��اختن آهنگ را دارند و متناسب با آهنگی که می سازند، 

ترانه می نویسند و آثارشان موفق است، برخی نیز خواننده هستند.
 این ترانه س��را خاطرنش��ان کرد: تعریف درس��ت و دقیق ترانه این است که 
س��انگ رایتر باشد و ترانه سرا بر اس��اس ملودی ای که خود یا دیگری ساخته 

متنی بر روی آن قرار دهد.
 س��لیمانی درباره اینکه اغلب ترانه س��رایان مهجور واقع می شوند و شهرت 
ترانه هایش��ان بر روی آن ها س��ایه می اندازد، توضیح داد: فکر می کنم بخشی 
از این پاس��خ به مطالبی که گفته ش��د، برمی گردد. از ط��رف دیگر ما جدا از 
آهنگ ساز و خواننده یک شخصیت مستقل به نام ترانه سرا داشتیم درحالی که 
در موس��یقی غیرایرانی، معمولاً کس��ی که آهنگ را می سازد، خودش ترانه را 
می نویس��د؛ ما چهار شخصیت مستقل برای یک اثر موسیقی داریم، خواننده، 
آهنگ ساز، ترانه سرا و تنظیم کننده. آن ها در همکاری با یکدیگر قطعه موسیقی 
را می سازند و غیرطبیعی نیست که ترانه سرا دیده نشود؛ زیرا در اولویت بندی 
خواننده در رأس قضیه قرار دارد، بعد آهنگ س��از دارای ش��هرت نسبی است، 
بعد هم ترانه سرا و تنظیم کننده. مخاطبی که موسیقی ای را می شنود، برایش 
اولویت ندارد که آهنگ س��از کیس��ت. او یک  صدا را می شود و آن صدا فارغ از 

خوب یا بد بودنش در ذهنش می ماند.
  او ادامه داد: »صدا« است که تعیین می کند مخاطب قطعه موسیقی ای را 
بشنود یا نه. البته به نظرم می شود کمپانی های موسیقی با فعالیت های جنبی 
برای عوامل موسیقی ش��ان ارزش بیشتری قائل ش��وند. البته امروز نسبت به 
۱۵ س��ال پیش کم کم این اتفاق دارد می افتد؛ ۱۵ سال پیش در کاور قطعات 
اس��م ترانه س��را را نمی دیدیم و حداقل امروز به میزانی از مالکیت اثر احترام 
گذاش��ته می شود.  این ترانه سرا س��پس با طرح این سؤال که آیا ما مخاطبان 
موسیقی ای داریم که بر اساس ترانه سرا قطعات موسیقی را گوش دهند، بیان 
کرد: به ندرت این اتفاق می افتد؛ منِ مخاطب طرفدار خواننده هستم و خواننده 
ب��ا هر ترانه س��رایی که کار کن��د، آثارش را دنبال می کنم. خیلی بعید اس��ت 
یک نفر به ترانه اش��تیاق داش��ته باش��د که بگوید برایم اولویت با ترانه است 
و بعد خواننده؛ فکر می کنم مهجور بودن ترانه س��رایان به خاطر این اس��ت که 
همه عوامل موس��یقی جز خواننده معمولاً در اولویت بعدی قرار می گیرند که 
منحصر به ایران هم نیست، در همه جا این طور است؛ ولی آن جا چون ترانه سرا 

و آهنگ ساز یک نفر است نقش پررنگ تری را در قطعه بازی می کند.
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معاون هنری وزیر ارشاد با ارایه توضیحاتی از روند 
برگزاری و انتخاب دبیر آینده جشنواره موسیقی فجر 
از رایزنی با مدیران شهرداری برای گسترش تبلیغات 

آثار نمایشی و موسیقایی در طول سال خبر داد.
محمود س��الاری معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در حاشیه برگزاری مراسم اختتامیه سی و نهمین 
جش��نواره بین المللی موس��یقی فجر در پاس��خ به پرسش 
خبرنگار مهر مبنی بر روند برپایی این دوره از جشنواره بیان 
کرد: به یاری خداوند دوره س��ی و نهم جش��نواره موسیقی 
فجر را پش��ت سرگذاش��تیم و به نظرم خیلی دوره فاخری 
بود. کما اینکه هم هنرمندان ارزنده ای در جشنواره حضور 
داش��تند، هم آثار خوبی ارایه ش��د و ه��م مخاطبان زیادی 
به تماش��ای کنس��رت های جشنواره نشس��تند. جشنواره 
ای که به اعتقاد من یک��ی از ماندگارترین و کم نظیرترین 
ادوار جش��نواره موس��یقی فجر بود و جا دارد از همه دست 

اندرکاران تشکر ویژه ای داشته باشم.

معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در جواب 
س��وال دیگری مبنی بر برنام��ه اجرایی معاونت امور هنری 
برای بهبود وضعیت فعلی تبلیغات ش��هری آثار نمایشی و 
موس��یقایی چه در زمان برگزاری جشنواره های فجر و چه 
در ایام دیگر در مقایس��ه با جشنواره فیلم فجر توضیح داد: 
البته باید حتما برای تبلیغات، بس��ته درس��تی را طراحی و 
تدارک ببینیم. موضوعی که متاسفانه مضایق بودجه اجازه 
نم��ی دهد به صورت کامل ایده ه��ا را اجرایی کنیم. از آن 
طرف شهرداری هم مش��اغل مختلفی را باید پوشش دهد 
بنابراین بدیهی اس��ت که به طور کامل در خدمت ماجرای 

تبلیغات آثار هنری باشند.
وی افزود: ما باید این نقیصه را توس��ط فضاهای مختلف 
رسانه ای، فضای مجازی و دیگر بسترهای تبلیغاتی پوشش 
دهیم. در حوزه تبلیغات ش��هری لازم اس��ت شهرداری به 
ص��ورت جدی تری وارد میدان ش��ود ت��ا بتوانیم معایب را 
هرچه زودتر برطرف کنیم. دوس��تان در ش��هرداری حتما 
مشغله های بیشتری داش��تند که نتوانستند به این بخش 
بپردازن��د اما من فکر می کنم تا زمانی که ش��هرداری خود 
را در عزت و افتخار جش��نواره های فجر شریک نداند، نمی 

تواند همراهی لازم را داشته باشد.
وی یادآور شد: بنابراین همراهی شهرداری زمانی می تواند 
محقق ش��ود که این جش��نواره ها را جش��نواره های وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی نبیند، بلکه این رویدادها را متعلق 
به جمهوری اس��لامی ایران بداند. وقتی چنین مس��اله ای 
محقق شود قطعا حضور بیشتری در میدان خواهد داشت.

معاون هنری وزیر ارشاد مطرح کرد؛

جزییاتی از انتخاب دبیر بعدی جشنواره موسیقی فجر
هلن می�رن بازیگر بریتانیایی در مراس�م دریافت 
جایزه سینماتک آمریکا، هوش مصنوعی را به سخره 

گرفت.
ب��ه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، هلن میرن 

در مراسم اهدای جوایز سینماتک آمریکا تجلیل شد.
در این مراسم وی جایزه یک عمر دستاورد را از هریسون 
فورد، همبازی اش در سریال »۱۹۲۳« دریافت کرد و پس 
از آن س��خنرانی خود را از روی ی��ک تکه کاغذ خواند که 
چنین ب��ود: خانم ها و آقایان، مهمانان محترم و دوس��تان 
عزیز، من عمیقاً متواضع هس��تم، عمیقاً مفتخرم که امروز 
در مقابل شما ایستاده ام و این جایزه فوق العاده را پذیرفتم. 
به رسمیت ش��ناخته شدن برای یک عمر زندگی که وقف 
هن��ر بازیگری ش��ده، امتیازی فراتر از کلام اس��ت. ابتدا و 
مهمت��ر از هم��ه، می خواهم از صمیم قلب تش��کر کنم از 
صنع��ت و افرادی که در طول این س��فر باورنکردنی از من 
حمای��ت کردند. این زندگی پر از ش��ور، چالش ها و مهمتر 
از همه، عشقی تس��لیم ناپذیر به هنر داستان نویسی بوده 

است.
وی پس از مکثی اضافه کرد: این توسط هوش مصنوعی 
نوش��ته شده است و سپس کاغذ س��خنرانی را پاره کرد و 

تکه هایش را زیر پایش ریخت.
این لحظه با تشویق بسیار حضار روبه رو شد.

این بازیگر برنده اس��کار س��پس درباره خاطرات خود از 
هم��کاری با کارگردان ها و بازیگ��ران دیگر از جمله جیمز 
میس��ون، جان بورمن، پیت��ر اوتول، باب هاس��کینز، فورد 

و ب��روس ویلی��س یاد کرد و از وین دیزل، کن راس��ل، آل 
پاچینو، رایان رینولدز و ویل اس��میت نام برد و تاکید کرد 

که او یک مرد واقعاً عالی است.
می��رن ۷۸ س��اله همچنی��ن از کس��ب جای��زه اس��کار 
 ب��رای بازی در نق��ش ملکه الیزاب��ت دوم در فیلم »ملکه«

یاد کرد.
وی در مصاحب��ه کوتاهی که با ورایت��ی انجام داد گفت 
ک��ه دوس��ت دارد در یک فیل��م موزیکال ب��ازی کند و از 
»اوکلاهما« و »داستان وست ساید« به عنوان موزیکال های 

محبوبش یاد کرد.
او اعتراف کرد که هرگز از او خواس��ته نشده بازیگر یک 
موزیکال باشد و با خنده افزود: خیلی هم عاقلانه است، آنها 

کاملًا درست می گویند. من وحشتناکم.
میرن همچنین فاش کرد که یک بار درس آواز خوانده و 
معلم آواز به او گفته اس��ت: متاسفم، هیچ کاری نمی توانم 

برای شما انجام دهم.

سخنرانی با کمک هوش مصنوعی؛

هلن میرن در آرزوی بازی در یک موزیکال است

عصرآزادی/ س�رویس فرهنگ�ی: آیین کلنگ  زنی 
مس�کن دانشگاهیان دانشگاه تبریز همزمان با سایر 
دانشگا ه های کشور به صورت ویدئوکنفرانس با رئیس 
جمهوری و اعضای شورای ملی مسکن برگزار شد تا 
احداث بخش�ی از ۸۶0 واحد خوابگاهی متاهلی این 

مجموعه در سال آینده به بهره برداری برسد.
رئیس دانش��گاه تبریز در این مراس��م گفت: در راستای 
اجرای سیاس��ت  ه��ای دولت انقلاب��ی و تاکی��دات رهبر 
انقلاب مبنی بر تامین مس��کن آح��اد جامعه بویژه عنایت 
خاص ریاس��ت جمهوری به جامعه  دانش��گاهی و نخبگان 
در خصوص حل مش��کل مس��کن و ایجاد امید و دلگرمی 
در این قش��ر فرهیخته، تفاهم  نامه  ای بین وزارتین علوم، 
تحقیقات و فناوری و راه و شهرس��ازی با تدابیر و راهبری 
وزرای دو وزارتخان��ه ب��ا موض��وع تامین زمی��ن و احداث 
واحدهای مس��کونی برای اعضای هی��ات علمی و کارکنان 
مراکز آموزش عالی کش��ور امضا و در خردادماه ۱۴۰۲ به 

دانشگاه ها ابلاغ شد.
صفر نصراله زاده افزود: با اجرای این تفاهم نامه  ارزشمند 
و پس از انجام مطالعات همه جانبه، در نهایت در آبان ماه 
۱۴۰۲ طی تفاهم  نامه ای بین دانشگاه تبریز و اداره  کل راه 
و شهرسازی آذربایجان  شرقی، ۴۳ هکتار از اراضی دانشگاه 
تبریز موس��وم به اراضی خلعت پوش��ان واق��ع در محدوده  
ش��هری که با اختصاص آن خللی در برنامه  های توس��عه  
دانشگاه ایجاد نمی  شود، برای این منظور اختصاص یافت.
رئی��س دانش��گاه تبری��ز اضاف��ه ک��رد: همچنین ضمن 

همکاری مس��تمر با معاون��ت اداری مالی و مدیریت منابع 
وزارت عل��وم و ادارات ذیربط و اداره کل راه و شهرس��ازی 
آذربایجان شرقی، نسبت به انجام مطالعات تکمیلی و تهیه  

طرح تفصیلی مجموعه اقدام شد.
وی تاکید کرد: بر اساس آمار به دست آمده در خصوص 
تعداد خانوارهای همکاران ش��اغل دانش��گاه تبریز، نهایتاً 
اراضی مذکور برای اس��کان اعضای هیات علمی و کارکنان 
دانشگاه تبریز با رعایت دقیق سرانه  های پیشنهادی طرح 

جامع شهر تبریز طراحی گردید.

نصراله  زاده اظهار کرد: با توجه به مصوبات س��ال ۱۴۰۱ 
ش��ورای عالی مس��کن و تاکید دولت بر کاهش حداکثری 
در میزان تراک��م »نفر در هکتار« و نظر به محدودیت های 
موجود در استفاده از اراضی، طراحی به گونه ای انجام شد 
ک��ه به هر دو همکار اعم از اعضای هیات علمی یا کارکنان 

یک قطعه زمین برای ساخت مسکن اختصاص یابد.
وی یادآور شد: این رویکرد با نزدیکی به الگوی معماری 
ایرانی - اس��لامی ب��ا در نظر گرفتن ح��دود ۲۰ هکتار از 
زمی��ن به  عن��وان فضای خالص مس��کونی ام��کان تامین 

مسکن همکاران را در ساختمان هایی با دو طبقه  مسکونی 
و زیربن��ای مفید ۱۵۰ مترمربع برای ه��ر متقاضی فراهم 

می  نماید.
رئیس دانشگاه تبریز خاطرنشان کرد: در راستای عمل به 
منویات رهب��ر انقلاب در طرح حمایت از خانواده و جوانی 
جمعی��ت، با حمایت های وزارت علوم س��اخت تعداد ۸۶۰ 
واح��د خوابگاهی متاهلی در دس��ت اقدام اس��ت که ۱۲۰ 
واحد آن با پیش��رفت بیش از ۶۰ درصد، تا س��ال آینده به 

بهره برداری خواهد رسید.

۴3 هکتار از اراضی دانشگاه تبریز به طرح مسکن دانشگاهیان اختصاص یافت
رئیس دانشگاه تبریز در آئین کلنگ زنی مسکن اساتید و کارکنان تاکید کرد؛

نصراله زاده از ساختمان های دو طبقه  مسکونی با زیربنای مفید 1۵0 مترمربع برای هر متقاضی خبر داد

مرتضی آتش زم�زم فیلم »دروغ های زیبا« 
را ابتدا در بنگلادش و س�پس با یک نس�خه 

دوبله شده در ایران اکران می کند.
این کارگردان و تهیه کننده که فیلم »دروغ های 
زیب��ا« را به عنوان تولید مش��ترک ب��ا بنگلادش 
در جش��نواره چهل ودوم فیلم فجر رونمایی کرد، 
در گفت وگوی��ی با ایس��نا بیان کرد:  ب��ا توجه به 
حضور س��تاره های س��ینمای بن��گلادش در این 
فیل��م برنامه ریزی ما برای اکران ابتدا در کش��ور 
بنگلادش اس��ت و با یکی از بهترین کمپانی های 

پخش هم قرارداد امضا شده است.
آتش زم��زم افزود: در ح��ال حاضر بهترین زمان 
برای اکران فیلم در کش��ور بن��گلادش عید فطر 

)اواخر فروردین ماه ۱۴۰۳( است.
او ادام��ه داد: ب��رای اک��ران در ایران، خس��رو 
خسروش��اهی فیل��م را دوبل��ه کرده و ه��ر زمان 

تصمیم به اکران داش��تیم این نس��خه در کش��ور 
خودمان به نمایش درمی آید. البته من با توجه به 
شرایط فعلی سینماها، به اکران منصفانه در ایران 
خیل��ی امید ندارم چون همانطور که در نشس��ت 
خبری فیلم در جشنواره فجر هم گفتم، برای یک 
فیلمس��از مستقل، س��اخت و بعد پخش و اکران 

فیلم بسیار سخت شده است.

وی با یاداوری اینکه »دروغ های زیبا« س��ومین 
فیلم او در بنگلادش و بیستمین فیلمش در خارج 
از کش��ور اس��ت، گفت: ما یک گ��روه پنج نفری 
بودیم که این فیلم را ب��ه معنای واقعی به عنوان 
یک اثر تولیدی مش��ترک س��اختیم. دوست دارم 
فیلم جدیدی هم بس��ازم ولی اول باید هزینه های 

خرج شده برای این فیلم تسویه شود.
ب��ه  زیب��ا«  اجتماع��ی »دروغ ه��ای  مل��ودرام 
تهیه کنندگ��ی و کارگردان��ی مرتضی آتش زمزم، 
محصول مش��ترک ای��ران و بن��گلادش با حضور 
بازیگ��ر مط��رح بن��گلادش، جایا احس��ن و دیگر 
بازیگران این کشور از جمله شمون فاروق، ریکیتا 
ناندینی، ش��هیدالزمان سلیم، شاهد علی، شاهین 
میرده��ا و جان پل س��رمادیراس و بازیگر کودک 
 ش��اتی، در ش��هرهای داکا و قاضی پور س��اخته 

شده است.

افتتاحیه »دروغ های زیبا« در بنگلادش
 اکران با دوبله در ایران

15 April 2018 

ی�ک ماه تا پایان س�ال 1۴0۲ مانده اس�ت و هنوز از 
بازگش�ت باقی مانده الواح هخامنش�ی ب�ه ایران خبر 
تازه ای نیست. عزت الله ضرغامی در تازه ترین اظهارنظر 
درباره استرداد این الواح به ایران گفت که »هیچ مانع 
فن�ی ب�رای بازگرداندن آن ه�ا وجود ن�دارد و تلاش 
می ش�ود تا پایان س�ال این کار انجام ش�ود.« هرچند 
او تایید کرد آمریکا در اس�ترداد الواح هخامنش�ی به 

ایران همیشه مانع ایجاد کرده است.
وزی��ر می��راث فرهنگی، گردش��گری و صنایع دس��تی در 
گفت وگو با ایسنا درباره بازگشت باقی مانده الواح هخامنشی 
به ایران با توجه به این که پیش تر از اعزام هیأتی از ایران به 
آمریکا در پاییز ۱۴۰۲ و استرداد الواح تا پایان امسال سخن 
گفت��ه بود، اظهار ک��رد: آمریکایی ها همیش��ه برای این گونه 
اقدام��ات مانع ایجاد می کنند، همیش��ه. از هم��ان ابتدا که 
الواح هخامنشی )برای رمزگش��ایی( به آمریکا فرستاده شد 
ت��ا امروز، آمریکایی ها )برای اس��ترداد( مانع ایجاد کرده اند،   
ولی ب��ا پیگیری های دیپلماتیک و اقدامات انجام ش��ده، این 
ال��واح در  چند مرحله عودت داده ش��د، که آخرین محموله 
اخیرا وارد ایران شد و پرتعدادترین محمولۀ الواح هخامنشی 

استردادشده به شمار می آید.
ضرغامی این توضیح را اضافه کرد: البته به دلیل مشکلات 
تحریم در س��ال های اخیر، ام��کان حمل این محموله وجود 

نداش��ت و آقای رییس جمهور ش��جاعت به خرج دادند و با 
هواپیمای خودش��ان، که ش��اید باید برخی مسائل را رعایت 

می کردند، الواح را به ایران برگرداندند.
او تاکید کرد: اقدامات بعدی برای بازگشت باقی مانده الواح 
هخامنش��ی درحال انجام است و ان ش��اءالله همه الواح را به 

ایران برمی گردانیم.
وزیر میراث فرهنگی، گردش��گری و صنایع دستی درباره 
ممانعت هایی که برای اعزام هیأت کارشناسی ایران به آمریکا 
شده است، درحالی که قبلا گفته بود آن ها در آبان ماه ۱۴۰۲ 
به آمریکا س��فر خواهند کرد، گفت: این ممانعت ها همیش��ه 
بوده است، ولی تلاش ما، با توجه نشست های کارشناسی این 
اس��ت که تا آخر سال هیچ مانع فنی برای عودت آنها وجود 

نداشته باشد. تلاش هایمان را ادامه می دهیم.
ضرغامی در پاس��خ به این پرسش که با توجه به مدت زمان 
باقی مانده تا پایان سال ۱۴۰۲، آیا ممکن است الواح هخامنشی 
امسال به ایران بازگردانده شود، اظهار کرد: تلاشمان این است 

که این کار حتما انجام شود و باید انجام شود.
الواح هخامنش��ی در س��ال ۱۳۱۳ خورش��یدی در تخت 
جمشید کشف ش��د. تعداد این الواح بیش از ۳۰ هزار قطعه 
اعلام شده بود، که در اندازه های مختلف و شکسته بود. این 
ال��واح در ۵۰ صندوق چوبی که ش��امل حدود ۲۰۰۰ جعبه  
مقوای��ی و چند پیت نفتی، که در تخت جمش��ید )پارس��ه، 

پرس��پولیس( به پارافینِ مذاب آغشته شده بودند، از طریق 
بوشهر به آمریکا فرستاده شدند. انتقال با موافقت دولت وقت 
ایران انجام ش��د و در قرارداد و موافقت نامه طرفین نیز آمده 
بود که »ایران لوح هایی گلی را برای رمزگشایی و خواندن، به 
امانت به دانش��گاه شیکاگو که مشغول کاوش تخت جمشید 

)پارسه، پرسپولیس( بود، می سپارد.«
رمزگش��ایی ال��واح طبق مس��تندات از س��ال ۱۹۳۷ آغاز 
می شود، اما با ش��روع جنگ جهانی دوم، کار تا سال ۱۹۴۵ 
می��لادی متوق��ف می ماند و رمزگش��ایی و بازگش��ت کامل 
این ال��واح با تأخیر مواجه می ش��ود. چند کارش��ناس روی 
لوح های گلی تخت جمشید کار می کردند؛ یک استاد بزرگ 

سومرشناسی به نام آرنولد پوبل )Poebel( و دو شاگرد او 
ک��ه یکی »جورج کامرون« و دیگری »ریچارد هلک« بودند، 
ابت��دا لوح ها را که به خط میخی بودند، رمزگش��ایی کردند 
تا زبان آن ها مش��خص شود. وقتی دریافتند که گل نبشته ها 
عیلامی هستند، روی آن ها کار کردند، اما چون در آن زمان، 
آگاهی ها از دوره  عیلامی هخامنش��ی فقط سنگ نوشته های 

پادشاهان هخامنشی بود، کار به کندی پیش می رفت.
مطالعه  گل نوش��ته ها در دانشگاه ش��یکاگو با شروع جنگ 
جهانی متوقف و پس از پایان جنگ در سال ۱۹۴۵ میلادی 
دوب��اره آغ��از ش��د. در آن دوره، کام��رون و هل��ک مطالعه  
گل نوش��ته ها را آغاز کردند که گل نبش��ته های خزانه  تخت 
جمشید نیز به دانشگاه رسیدند. کامرون پس از این که ۱۵۰ 
گل نوش��ته را خواند، توجه خود را به خواندن گل نوشته های 
خزانه  تخت جمش��ید معطوف کرد و س��رانجام کتاب آن در 
س��ال ۱۹۴۸ میلادی چاپ ش��د. در این مسیر، عبدالمجید 
ارفعی، پژوهشگر و متخصص زبان های باستانی که از آخرین 
مترجمان بازمانده خط میخی عیلامی در ایران است، نیز در 

مطالعه و خوانش این گل نبشته ها نقش داشت.
طب��ق اعلام مؤسس��ه شرق شناس��ی، مقرر ش��ده بود آن 
مؤسس��ه دو بار در س��ال از خزانه داری آمریکا، صدور مجوز 
انتقال الواح به ایران را تقاضا کند تا بتواند سالانه ۵۰۰۰ لوح 
را مسترد کند، رویه ای که در مقاطعی به درستی طی نشده 
و رون��د بازگش��ت این الواح را طولانی کرده اس��ت. تا کنون 
پنج محموله از این گل نبش��ته ها در سال های ۱۳۲۷ )۱۷۹ 
قطعه(، ۱۳۳۰ )۳۷هزار قطعه(، ۱۳۸۳ )۳۰۰ قطعه(، ۱۳۹۸ 
)۱۷۸۳ قطع��ه( و ۱۴۰۲ )۳۵۰۶ قطعه( به ایران بازگردانده 
شده اس��ت. گفته شده اس��ت هنوز بیش از ۱۰ هزار قطعه 

گل نبشته در موسسه شرق شناسی شیکاگو وجود دارد.  

ضرغامی پاسخ داد
آمریکا مانع برگرداندن الواح هخامنشی است؟


